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Numerus fixus geneeskunde landelijk omhoog met 265

Sommige studies mogen meer, 
andere minder eerstejaars toelaten

situatie op de arbeidsmarkt is 
Zoveel slechter geworden dat 
staatssecretaris Cohen voor 
’’»eer studies een maximum 
aantal eerstejaars wil vaststellen, 
•^hderzijds staat voor hem vast 
**at er juist meer behoefte is aan 
artsen en tandartsen. Daar gaat 
de numerus fixus dan ook in 
t'vee stappen omhoog van 1485 
tiaar 1750, te bereiken rond 
*997.

^angemoedigd door partijgenote Nete
lbos (PvdA) kondigde Cohen dit afgelo- 
^eri maandag aan tijdens de bespreking 

het Hoger Onderwijs en Onderzoek 
lan in de Tweede Kamer. Volgens Nete

lbos krijgt zij in haar fractie het verwijt 
at studenten soms "worden opgeleid 

^°or de werkloosheid".
°hen wil om te beginnen hogescholen en 

diversiteiten zelf verzoeken om met voor- 
*teHen voor nieuwe fixi te komen. Uit- 
9ar>gspunt daarbij is dat een beperking 

alleen meer mogelijk is voor studies 
le direct aansluiten op één beroep, zoals 
ddheelkunde.

instellen van een arbeidsmarkt-fixus 
^amde Cohen "een uiterste middel". Er 

er|t een grondige studie aan vooraf te 
(jâar', gezien de onvoorspelbaarheid van 

Vraag naar hoger opgeleiden. Daartoe 
j Cohen in navolging van het HBO 'moni- 
„reri' in welke banen academici na hun 
die belanden.

De universiteiten en hogescholen hebben 
onlangs met Cohen afgesproken dat zij 
ook in de hogere studiejaren studenten 
een 'bindend advies' mogen geven om niet 
door te gaan in een bepaalde afstudeer
richting.
Staatssecretaris Cohen wil voor het studie
jaar '95/'96 een toename van het aantal 
eerstejaars geneeskunde met 115 oplei
dingsplaatsen. Het jaar daarop komen er 
nog eens 150 extra plekken bij, tot een 
totaal van 1750 eerstejaars. Cohen neemt 
daarmee een advies over van zijn collega

Benoeming decanen wellicht van de baan
Het topberaad van afgelopen maandag 
tussen college van bestuur, faculteiten en 
diensten over de overdracht van beheers
bevoegdheden aan de faculteiten, heeft 
nog niet tot conclusies geleid. Hetwachten 
is op een advies van het college van deca
nen, dat vorige week te weinig tijd had om 
de zaak te behandelen. Heet hangijzer is 
nog steeds de benoeming van de facultaire 
decanen door het college van bestuur. 
Twee faculteiten (geneeskunde en alge
mene wetenschappen) zijn vóór, twee 
(economie en gezondheidswetenschap
pen) hebben diepgaande twijfels, en twee 
(rechten en cultuurwetenschappen) zijn 
tegen. Hoewel het college van bestuur vo
rige week tegenover dit blad verklaarde 
vast te willen houden aan de benoeming 
van de decanen op straffe van intrekking

Simons van Volksgezondheid.
Vorige week adviseerde de Nationale Raad 
voor de Volksgezondheid (NRV) een uit
breiding van het aantal eerstejaars genees
kunde met 330 plaatsen in de komende 
twee jaar. Een groeiende behoefte aan 
extra artsen zou die groei volgens de Raad 
rechtvaardigen. Simons is het daar op zich 
mee eens, alleen gaat hij uit van een veel 
hoger aantal eerstejaars dat de eindstreep 
haalt. Terwijl de NRV stelt dat zeven op de 
tien studenten uiteindelijk arts wordt, 
komt Simons uit op een rendement van 

van het gehele voorstel tot decentralisatie, 
lijkt het er volgens enkele aanwezigen nu 
op dat er beweging in dat standpunt zit. 
Nu vier van de zes faculteiten bezwaren 
hebben zou het college willen overwegen 
of er geen andere mogelijkheden zijn die 
tegemoet komen aan die bezwaren, zo 
was hun stellige indruk. Collegevoorzitter 
drs. L. Vredevoogd ontkent in eerste in
stantie dat er sprake is van een koerswijzi
ging: "Wij hebben geen aanleiding gege
ven tot een dergelijke indruk. We hebben 
ons standpunt in die bijeenkomst niet ver
anderd of genuanceerd." Tegelijkertijd 
echter laat hij de mogelijkheid open dat 
dat alsnog zou kunnen gebeuren: "Ik weet 
niet of dat zo blijft. Je moet altijd naar 
argumenten luisteren, daar zijn we een 
universiteit voor." 

ruim tachtig procent. Zo houdt hij met 
minder instroom evenveel afgestudeerde 
artsen over.
De universiteiten pleitten onlangs voor een 
groei van het aantal eerstejaars met ruim 
honderd nieuwe plekken. Onenigheid ont
stond toen de universiteiten van Utrecht 
en Maastricht een meer dan evenredig deel 
van die groei opeisten. Over dat probleem 
zal Cohen pas later een beslissing nemen.

HOP, Pieter Evelein

Uit deze radio 
schalt binnenkort: 
"Straks studeren? 
Bel dan nu de 
Rijksuniversiteit 
Limburg voor een 
informatiepakket, 
06-8689. Maar 
denk eraan: 
studeren in 
Limburg vraagt 
100% inzet. Het is 
hard werken aan 
je toekomst. En 
die zou best eens 
over de grens 
kunnen liggen. 
Wil je echt ergens 
komen? Gebruik je 
hersens en bel 06- 
8689. Want in 
Maastricht leer je 
je grenzen 
verleggen." 
Pagina 5: De RL 
gaat de ether in. 
(foto Nelis Tutkey)

Ook op andere onderdelen is de mist rond 
de plannen nog niet geheel opgetrokken. 
Nog steeds blijft de vraag welke taken wel 
en welke taken niet naar de faculteiten 
zullen worden overgeheveld. Het college 
zal een stuurgroep instellen die dat gaat 
uitzoeken. Een faculteit als de economi
sche maakt haar instemming met de voor
stellen afhankelijk van de uitkomst daar
van. Mocht de decentralisatie niet ver ge
noeg gaan, dan worden de nadelen van 
het plan wellicht groter dan de voordelen, 
zegt faculteitsdirecteur R. Verspeek. Hem 
is echter niet duidelijk tot welk moment er 
nog nee gezegd kan worden tegen het 
voorstel.

Wammes Bos
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Paarltjes Paarltjes vóór dinsdagmiddag 16.00 uur via bovenstaand rooster(thuis invullen 
s.v.p.) inleveren bij de redactie. Keizer Karelplein 10. Alle Paarltjes moeten 
betaald worden. Voor langere teksten geldt het normale millimetertarief.

• Trein op 18/1 naar A'dam. Je doet Eng. + 
ITALIAANS. Ik Duits + Tsjech. Graag zou ik verder 
praten. Schrijf: WS, Lindenlaan 56, 1861 HD, 
Bergen (NH).

• ABN AMRO heeft 40 stageplaatsen voor 
academici. AIESEC organiseert infobijeenkomst 4 
febr. 14.00 uur K0089TS53.

• Verhuizen te duur? Kruip bij BUBU achter het 
stuur. Tel. 043-256162.

• Di 1 feb: Symposium Nederland-Amerika verdrag. 
Voor meer informatie: zie Bulletin First

• Bevoegd docent geeft WISKUNDE BIJLES, 
individueel of in groep, tel. 618715

• 6 lessen FILM KIJKEN vanaf di 1 mrt f85 student, 
f 100 medew. (incl. toegang films). Bel: 883541

• IVe HEERENFEEST georg. door BANALITAS do 3 
feb. 2100 Soc. Banalitas VIP f 15, ZIT f 10, entree 
f2,50

• Integrand heeft kwaliteitsmanagement-studenten 
nodig. Bel 883397.

• RITZ-FEEST in de ORCUS: 'Het was maar een 
grapje' donderdag 3 feb 2200 uur.

• Ondernemend? Gratis THINKTANK-forum TU- 
Eindhoven Auditorium wo 2 febr 19-20u.

• TK 30er jr hoekw. Athosl. 19 M'tricht tuin op z. 
inh 550m3 verk. per schr.inschr. vanaf f295.000 
Inl.op 22+23 jan: 043-253911 enige bezieht, op 
29+30 jan.

• Te koop: RACEFIETS RALEIGH met bagagedrager. 
883471 of 618715

• Op stage via AIESEC? Voor info: zie Bulletin of 
kom langs, Abtstraat 4, 2002

• En dan is er...Firm

• Cursus THEATERKIJKEN f85 student, f 100 
medew. (ind. toegang 5 voorstellingen) Bel: 
883541 (9-17 uur).

• Gezocht: boek over Russische HAMSTERS (Eugène 
043-255950)

• Word jij ook brak met de Brakke Billies in de 
Metamorfoos op 3/2? Dadienville.

• 'T MOOISTE CARNAVALSPAKJE — ut gouwe 
mooswief — Markt 60. Studenten -10%

• BINSBERG EATT voor vertaling van alle soorten 
tekst in elke Europese taal: 043-252557.

• T-shirts sweaters Textiel Darpo voor alle 
bedrukkingen in div.kleuren en maten. Snel 
goedkoop en stipte levering. Studenten extra 
korting 04459-1565.

• Grieks restaurant PLAKA zoekt serveerster voor 
maandag t/m donderdagavond van 17 tot 23 uur. 
Liefst 1e jaars studente.

• Dé internationale studentenorganisatie 
organiseert ism Dé Bank infobijeenkomst over dé 
internationale stages 4 feb. 14.00 uur K0089 TS53.

• Firm komt er aan...

• Snooker, pool, biljart: voor studenten overdag 
kortingen tot
33%. Snooker centrum Maasticht Tongerseweg 46 
elke dagen open vanaf 11 u.

• Sociëteit Xaviera voor feesten en borrels. Bij ons is 
alles mogelijk. Info Walter 043-217373 of 639082.

• 8 lessen KUNST KIJKEN f85 student, f 100 medew. 
vanaf di 1 mrt Bel: 883541

• IVe HEERENFEEST georg. door BANALITAS do 3 
feb. 2100 Soc. Banalitas VIP f 15, ZIT f 10, entree 
f2,50

• Goed uitziende meisjes gevraagd die veel geld 
willen
verdienen. Bel 04498-59144. Vragen naar Sylvia.

• Te huur: KAMERS en APPARTEMENTEN, ook 
gemeub. Div. prijzen en lok. Inl.: Student en Kamer 
o.g., Duitsepoort 23a 043-215913. Ma t/m do 
18.00-19.30 uur.

• ENGLISH translation and correction. 043-216854.

• Hoe win je f150.000 aan prijzen THINKTANK: 
040-472252

• Goedkoop op vakantie. Denk dan aan BUBU. Bel 
256162.

• Kamer te huur per 1 feb. f330 4x3m. Tel. 
624857.

• Firm...31 januari

• Kamer te huur (meisjes) in studentenhuis f300,- 
per 1 mrt Tel. 616594

• OP HERHALING: Dl 1 maart CERBERUS 
Nachtzaalvoetbaltoernooi Inschrijven t/m 21 febr.
bij Bureau LV&S

• Gezocht een kamer in of nabij centrum (tot f400,- 
)Susanne 257543

• Woe 9 feb BIERELIEREAVOND REFLEX in 
PREUVERIJ. Korting!!!

• Voerstreek (B) Uitz.mooi gelegen boerderij te 
koop op 5500m2 Prijs Bfrs. 7.500.000 Vraag 
Documentatie via Tel 00/32/41/811737

• Praten over je HOMOSEKSUALITEIT? COC- 
GESPREKSGROEPEN, voor als je er nu mee bezig 
bent. Info COC Bogaardenstraat 43 Maastricht. 
Telefoon 043-218337.

• JONGEREN IN DE GEMEENTERAAD, forum 
georganiseerd door Jonge Democraten en JOVD 9/ 
2, De Swaen, Markt 68, 20.00 uur.

• 5ejrs studente zkt kamer per 1 mrt max f400 Bel 
na 1800u: 06-8410 070-3280624 en vraag naar 
Marieke.

• Word jij ook brak met de Brakke Billies in de 
Metamorfoos op 3/2? Dadienville.

• Cursussen TEKENEN en SCHILDERIJEN vanaf 1 mrt 
f95 student, f 130 medew. 883541

• Te koop 3-delige grenen boekenkast met gesloten 
onderkasten tel. 1376, privé 043-618471.

• Telefoontikker, nieuw, digitaal, de goedkoopste 
in Nederland incl. garantie en bezorging. Bel direct 
010-4129902.

• Ready for take off? 31 jan. Firm Lanceringsborrel 
in het Kruithuis 1700-1900u. Voor info zie Bulletin 
First.

• Onderhuur 2-kamerapp Wyck gemeubileerd f600 
incl. feb t/m juni 030-281220.

• Af te halen: SLAAPBANK! f50,- 043618892

• Integrand zoekt juristen met kennis van de wet 
AR8O. Integrand, Oude Tweebergenpoort 2, tel. 
883397.

• Kamer te huur van 1 maart t/m juli/augustus 
624812

• Nu volop sneeuw en zon in de Fr.Alpen:tot half 
april vanaf f500 incl. pas-bus-app-alle maaltijden- 
snowb. Sportura 043-671337

• RITZ-FEEST in de ORCUS: 'Het Hebe-Hockeyfeest' 
donderdag 3 feb 2200 uur.

• Openingstijdens red.buro economie: Ma 31/1 t/m 
WO 2/2: 10-16. Do 3/2: 10.30-12.30. Vrijdag 
gesloten!

• IVe HEERENFEEST georg. door BANALITAS do 3 
feb. 2100 Soc. Banalitas VIP f 15, ZIT f 10, entree 
f2,50

• Kamer te huur van 1 -3 tot 1 -8 f285,- Wyck 
253295.

• KAMERS MET EIGEN KEUKEN, Dorpstr, Heer, 
splinternieuw met koelk./kookpl./stoffering, Huurpr 
van f350 tot f540. Inl. Student en Kamer o.g. 043- 
215913.

Fools
Biking
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opinieblad van de 
Rijksuniversiteit 
Limburg 
Uitgave van de 
Stichting Observant 
Verschijnt wekelijks.

Redactieadres 
Keizer Karelplein 10 
(begane grond) 
Postbus 616 
6200 MD Maastricht 
telefoon 043-883174, 
883125, 883128 
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De ingezonden brief van Jos Moust naar 
aanleiding van het stuk "Met eeen stevige 
fiets en een flinke aanloop kom je er wel" 
van Wim Ortjens (Observant, nr. 17) ge
tuigt van zijn opwinding over de fietssitua- 
tie op het Randwijckterrein. Voor zover het 
de feiten betreft, kan ik zijn opwinding 
begrijpen. (Ik fiets er zelf ook). De moge
lijkheden van de Dienst Huisvesting om 
oplossingen te realiseren voor fietsroutes 
e.d. zijn echter beperkter dan Jos Moust 
veronderstelt en daarnaast ben ik nauwe
lijks betrokken (dat hoeft ook niet) bij het 
opstellen en uitwerken van het 'vervoer
splan Randwijck'. Dat Wim Ortjens mij be
nadert voor de 'Steen en Been'-rubriek 
komt ongetwijfeld omdat hij weet dat ik 
fiets en zeker niet omdat hij veronderstelt 
dat ik de hand heb in de gemeentebeslui- 
ten over fietsroutes. Overigens citeert W. 
Ortjens mij verkeerd in Observant no.17: 
het tussen aanhalingstekens geplaatste is 
niet de weergave van mijn woorden en is 
ook niet mijn mening.

Hans Beijer, 
hoofd Dienst Huisvesting

Naschrift Wim Ortjens:

Wat bedoelt Beijer met 'het tussen aanha
lingstekens geplaatste'? Telefonisch licht 
hij toe dat het om de uitspraak 'met een 
flinke aanloop en een stevige fiets kom je 
er wel' gaat. Drie dingen. 1. Ik vertrouw 
mijn geheugen evenmin als het zijne. Mijn 
notieblok onthoudt daarentegen alles. 2. 
Ik zou - zegt Beijer door de telefoon - de 
gewraakte uitspraak hebben verzonnen 
om het stuk 'leuker' te maken. Ik kan wel 
leukere uitspraken verzinnen. 3. De uit
spraak is niet van belang (en dus niet ver- 
zinnenswaard) omdat het slechts een illus
tratie is bij zijn uitleg over het niet-asfalte- 
ren van het grindpad.

Stichtingsbestuur 
Gerard Majoor, Jeff 
Wintgens, Ton de 
Goeij, Jan Muytjens

Redactieraad 
Han Aarts, Solange 
Daenen, Paul 
Galestin, Ton 
Hameleers, Gerard 
Hensen, Peter 
Janssen, Ine Kuppen, 

Tom Mulder, Tom 
van Veen, Peter 
Winkels

Redactie 
Jacques Herraets 
Wammes Bos 
Riki Janssen 
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Aan dit nummer 
werkten verder mee: 
Chris van der 
Grinten, Eugène 
Baak, Nelis Tutkey 
(foto's)

Opmaak 
Ben Quaedackers

Druk 
Limburgs Dagblad 
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Mededelingen 
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Advertenties 
Marlies In de Braekt 
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Oké, het is waar, uiteindelijk moet je het zelf 
doen, maar met een rijopleiding op maat van

AUTORIJSCHOOL R. ten BRINK
Op weg naar je Rijbewijs

* - Lessen in UW Golf
* - f 40,- voor 60 minuten

Telefoon 043-613426 ____________________________ /

Een goede start naar uw rijbewijs maak je bij:

Autorijschool B. Wellmann
- Lessen in VW Golf

- Volgens Fasenleerplan
- Altijd dezelfde instructeur

- ƒ 39,- voor 60 min.

telefoon: 043-613798
Ook voor theorie + spoedcursus

Thomas 
Wildey, 
Stichter van 
de 
Independent 
Order of Odd 
Fellows

ODD FELLOWS, 
Wereldwijde Broederschap 

van mannen èn vrouwen 
met als idealen:

VRIENDSCHAP, 
LIEFDE en WAARHEID.

Meer weten ?
Kom op onze voorlichtingsavond 

in Hotel "De Prins, 
Rijksweg Zuid 25, Sittard 

op maandag 31 januari 1994 
aanvang 20.00 uur

Abonnementen 
Leden van de 
universitaire 
gemeenschap 
ontvangen het blad 
gratis. 
Afgestudeerden en 
andere 
belangstellenden 
kunnen zich 
abonneren voor ƒ 
36,- per jaar.

HOP 
Samen met negen 
andere 
universiteitsbladen is 
Observant 
aangesloten bij het 
Hoger Onderwijs 
Persbureau.
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Van Boven vertrekt naar
VN-oorlogstribunaal
Prof. dr. Th. van Boven wordt 
griffier van het VN- 
°orlogstribunaal over 
oorlogsmisdaden in het 
Voormalige Joegoslavië. De 
Verhuizing naar Den Haag zou 
wel eens het definitieve afscheid 
Van de Rijksuniversiteit Limburg 
kunnen betekenen.

Vooralsnog krijgt de hoogleraar interna
tionaal recht een tijdelijke aanstelling bij 
tie Verenigde Naties. Maar als na 30 juni 
blijkt dat de VN bereid zijn het oorlogstri
bunaal blijvend te financieren, krijgt hij 
een fulltime aanstelling. Verwacht wordt 
bat het tribunaal vier jaar nodig zal heb
ben om zijn werk te doen, wat betekent 
bat de nu 59-jarige Van Boven daarna 
techtstreeks de VUT in kan: "Grote kans 
bat het tribunaal eerder ophoudt te be
staan", zegt Van Boven, "en dan wil ik heel 
9raag mijn baan bij de RL weer terug. Het 
bloed kruipt waar het niet gaan kan, jaze- 
ker- maar dat bloed kruipt ook in Lim
burg."
Van Boven en de VN onderhouden al jaren 
een merkwaardige haat-liefde relatie. In 
1982 werd hij gewipt als directeur van de 
^deling rechten van de mens van de VN in 
Genève. Naar de mening van enkele La- 
bjns-Amerikaanse landen had hij zozeer in 
strijd met hun belangen gehandeld ("Dat 
wa$ nogal gemakkelijk als het over men
senrechten ging", zei hij in 1989 tegen 
Observant) dat de toenmalige secretaris
generaal Perez de Cuellar hem niet meer 
v°°r een nieuwe termijn wenste voor te 
Stagen. Prompt werd hij, martelaar voor 
be mensenrechtenzaak, kandidaat voor de 
Nobelprijs. Dat hij nu opnieuw gevraagd 
^Ordt voor een hoge VN-functie verbaast 
Van Boven niet: "Ik ben toen eruit gezet, 
n,et omdat ik de kas had leeggeroofd, 
rnaar omdat de politiek mij niet gunstig 
v*as gezind. De politiek is intussen veran
derd."
*,s griffier zal Van Boven zich gaan bezig
houden met de administratieve en juridi

sche voorbereiding van de rechtszaken die 
in het tribunaal gehouden zullen worden. 
Tot die taak behoort onder andere het 
onderhouden van contacten met regerin
gen die de van oorlogsmisdaden beschul
digde personen moeten opbrengen. Van 
Boven is niet bang dat de meeste verdach
ten bij verstek veroordeeld zullen worden: 
"We hebben sterke aanwijzingen dat in 
Bosnië heel wat lieden in het gevang zit
ten. En ik neem aan dat de regering ze met 
alle plezier op het vliegtuig naar Den Haag 
zet."
Prof. Van Boven begrijpt de scepsis waar
mee alle initiatieven van de VN, en dus ook 
het oorlogstribunaal, worden ontvangen. 
Zo is de algemene verwachting dat grote 
boeven als Karadzic zich niet zomaar laten 
vangen. En een internationaal arrestatie
team, zoals die ooit in de jacht op Eich
mann werd ingezet, zal ook niet worden 
geformeerd. Dat betekent volgens Van 
Boven dat tijdens het tribunaal vooral het 
mindere schoelje in het beklaagdenbankje 
zal verschijnen: "De winst moet worden 
gezocht in het signaal. Het einde van het 
tijdperk van de straffeloosheid. Na Neu
renberg en Tokio zijn er nooit meer oor
logsmisdadigers bestraft. Hopelijk is dit 
een keerpunt."

Prof. Van Boven: 
"Ik ben toen uit de 
VN gezet, niet 
omdat ik de kas 
had leeggeroofd, 
maar omdat de 
politiek mij niet 
gunstig was 
gezind. De politiek 
is intussen 
veranderd." 
(foto Franco Gori)

Wim Ortjens

College ziet af van 
bezwaarschrift tegen 
„ discriminerende ” 
leefmilieuverordening

Het college van bestuur van de 
Rijksuniversiteit Limburg gaat 
waarschijnlijk de 
bezwaarschriftenprocedure 
tegen de omstreden 
leefmilieuverordening 
stopzetten. De studenten blijven 
echter proberen de verordening 
tegen te houden.

Reden om af te zien van verdere stappen is 
de bereidheid van de gemeente om de 
verordening over een jaar nog eens ter 
discussie te stellen. Ook is van gemeente- 
zijde beloofd de negatieve bewoordingen 
waarin studenten worden omschreven als 
veroorzakers van overlast, te schrappen. 
De leefhnilieuverordening bepaalt dat 
slechts in 15 procent van de huizen in een 
straat meer dan vijf kamers verhuurd mo
gen worden. Het college van bestuur van 
de RL stuurde de gemeente een brief waar
in aangesloten werd bij een door de uni
versiteitsraad aangenomen motie van de 
studentenfracties. In de brief noemt het 
bestuur de verordening een scenario voor 
"verdergaande krapte op de kamermarkt" 
en bovendien "op gespannen voet staan 
met de door U onderschreven groei van 
studentenaantallen."
H. Kardurk, sectorleider Bouwen en Wo
nen en opsteller van de verordening, heeft 
dit scenario altijd ontkend. Er zouden niet 
minder kamers komen, alleen maar betere. 
Volgens hem zouden huiseigenaren eieren 
voor hun geld kiezen en hun gebrekkige 
bestaande woningen (waarvoor nauwe
lijks kwaliteitseisen bestaan) opdelen in 
kleine eenheden. Daarmee valt het pand 
onder de strenge regels van nieuwbouw. 

Maar Kardurk heeft het bestuur van de 
universiteit beloofd over een jaar de wer
king van de verordening nog eens te bekij
ken. Als het bange vermoeden van de RL 
inderdaad bewaarheid wordt, gaat de 15- 
procentsnorm misschien omhoog. Het col
lege van bestuur gaat nu akkoord met dit 
voorstel. Lid dr. K. Dittrich: "De verorde
ning gaat ook over bestrijding van overlast 
door coffeeshops en sekshuizen. De veror
dening is goed voor de stad, en daarom 
willen wij haar niet langer tegenhouden." 
Een tweede steen des aanstoots lag in de 
koppeling die door de gemeentelijke be
stuurders werd gemaakt tussen studenten
huisvesting en overlast. De RLbetichtte de 
gemeente in de bewuste brief van het 
treffen van "discriminerende" maatrege
len. Aanleiding voor die beschuldiging was 
de toelichting op het gewraakte artikel 9: 
"Het aanwezig zijn van overconcentraties 
studentenhuisvesting leidt tot aanmerke
lijke klachten omtrent geluidsoverlast, stal
len van fietsen op de openbare weg en 
dergelijke. Dit artikel beoogt overconcen- 
tratie van studentenhuisvesting te voorko
men."
Nu van ambtelijke zijde door de gemeente 
is toegezegd dat het woord 'studenten
huisvesting' vervangen wordt door 'kamer
bewoning', is, wat het college van bestuur 
betreft, de strijdbijl begraven. Mits natuur
lijk de gemeenteraad de onderhandelings
resultaten ratificeert. De studenten staan 
nu verder alleen in hun strijd. Woordvoer
der Egbert Boijink: "We blijven van mening 
datde leefmilieuverordening een verkeerd 
middel is om vermeende overlast aan te 
pakken. In plaats daarvan zal zij alleen 
maar negatieve effecten hebben."

Wim Ortjens

Afscheid van een wezenskenmerk

Juristen laten principe van 
thematisch onderwijs los
b e thematische aanpak van het 
^isdoctoraalprogramma van

Juridische faculteit verdwijnt. 
, aUaf het komend academisch 
,a^r zullen de juridische 

°ofdvakken weer centraal 
°uien te staan. Dit heeft de 
cUlteitsraad van rechten 

bloten.

dit besluit neemt de juridische facul- 
afscheid van wat lange tijd als een 

Pakenskenmerk van de Maastrichtse aan- 
werd beschouwd. De juristen verlaten 

L Nematische aanpak omdat er van de 
(jç0°9de integratie van vakken (waarvoor 
^thematische aanpak borg zou moeten 
L ar|) in de praktijk vaak niets terecht 
blJ/t. Herhaaldelijk komt het voor dat een 

Waarin verschillende vakgebieden 
|ç0 ntegreerd aan de orde zouden moeten 
jçs en> eigenlijk bestaat uit twee subblok- 
Vçrk'e n'et nauwelijks met elkaar in 
E«n and worden gebracht.
tOr drastische wijziging van het basisdoc- 
j«arS ^dat bestaat uit het tweede studie- 
jaarten de eerste helft van het derde studie- 

' 15 daarom op zijn plaats, vond de 

'werkgroep basisdoctoraal' al afgelopen 
herfst. Zij stelde voor om de juridische 
hoofdvakken (metajuridica, internationaal 
en Europees recht, strafrecht, privaatrecht, 
publiekrecht) weer centraal te stellen en 
kwam daarmee tegemoet aan de kritiek 
van de visitatiecommissie. Die wilde meer 
directe verantwoordelijkheid voor de vak
groepen, een systematische aanbod van de 
juridische hoofdvakken en een inhouds- 
deskundige tutor.
De faculteitsraad nam afgelopen woens
dag het voorstel van de werkgroep over. 
Het loslaten van de thematische aanpak 
luidt volgens diezelfde raad niet automa
tisch het einde van het probleemgestuurd 
onderwijs in. De decaan van de faculteit, 
prof. mr. G. Mols, betoogde al in oktober 
van het vorig jaar dat die visie berust op 
een hardnekkig misverstand. Integratie is 
niet zo typisch voor het pgo, vertelde hij 
toen. Dat is de kleinschaligheid (maximaal 
elf studenten) en de probleemgestuurd- 
heid wel. Aan die twee kenmerken wordt 
dan ook in de nieuwe opzet van het basis
doctoraal vastgehouden. Ook de tutor zal 
niet verdwijnen, al wordt hij wel inhouds- 
deskundig.
Het Arrondissement Nieuwenhof (de oe
fenrechtbank) blijft, ondanks eerdere 

voornemens van de werkgroep, toch on
derdeel van het basisdoctoraal. Zij het 
maar voor één studiepunt (dit staat gelijk 
aan veertig studie-uren). En dit studiepunt 
mogen de studenten pas in het derde stu
diejaar, wanneer hun kennis van het pro
cesrecht wat meer verdiept is, binnenha
len. De rest van het vaardigheidsonderwijs 
dat de oefenrechtbank verzorgt (in de 
nieuwe aanpak is dat nog goed voor twee 
studiepunten) is verschoven naar het eind- 
doctoraal.
Verder besloot de faculteitsraad om toch 
vastte houden aan de lengte van het basis
doctoraal van anderhalf jaar. Een aantal 
leden van de faculteit onder wie het raads
lid prof. mr. F. Stroink en prof. mr. N. Roos, . 
pleitten voor een uitbreiding van een half 
jaar. De hoofdvakken zouden zich in hun 
ogen nu verdringen en onvoldoende aan 
bod komen. Mocht over een jaar blijken 
dat zij gelijk hebben, dan zal de raad de 
duur van het basisdoctoraal opnieuw ter 
discussie stellen.

Riki Janssen

Toch laag collegeld 
voor 27-plussers
Studenten boven de 26 hoeven toch geen hoog collegegeld te 
betalen mits zij voor hun 28e zijn begonnen. Staatssecretaris 
Cohen had voorgesteld dat àlle 27-plussers het auditorentarief 
(komend studiejaar 3050 gulden) moesten gaan betalen. Onder 
druk van de Tweede Kamer heeft hij daarvan afgezien.
Wie voor z'n 27e is begonnen betaalt voortaan, evenals nu, het 
lage tarief. Komend studiejaar is dat 2150 gulden. Het staat 
hogescholen en universiteiten vrij om mensen uit doelgroepen, 
zoals herintredende vrouwen en allochtonen, die na hun 27ste 
gaan studeren eveneens het lage tarief te betalen.
De bezuiniging op de bekostiging van 27-plussers gaat door. 
Zowel de hogescholen als de universiteiten krijgen een 
structurele korting van 34,5 miljoen opgelegd. Zij mogen die 
doorberekenen in de hoogte van het collegegeld voor 27- 
plussers.
De WD wil snelle studenten fors belonen, en trage navenant 
beboeten. Afgelopen weekeinde ging het WD-congres akkoord 
met een voorstel voor een prestatiebeurs, afkomstig van de 
liberale jongerenorganisatie JOVD. Ongeacht zijn prestaties 
krijgt een student bij een vierjarige studie gedurende vijf jaar 
een basisbeurs. Dit biedt ruimte voor diverse nevenactiviteiten. 
Daarna wordt er afgerekend. Voor elk studiepunt dat na vijf 
jaar dan nog niet is gehaald, moet een boete worden betaald. 
Ook als de student besluit te stoppen.
In geval van een basisbeurs van 500 gulden zou het om 180 
gulden per punt gaan. Wie echter binnen vijfjaar klaar is, kan 
geld verdienen. Elke maand winst wordt daarbij uitgedrukt in 
studiepunten. Wie bijvoorbeeld na 4,5 jaar klaar is, verdient 
3780 gulden: 180 x 21 (in een studiejaar zitten 42 studiepunten). 
Minister Ritzen wil studenten die na vier jaar klaar zijn een 
premie geven van 2000 gulden.

HOP, Pieter Evelein
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Verhuisplan voor 
universiteitsbibliotheek

Corpsbestuurder gaat nog 
altijd voor bij sollicitatie

De Universiteitsbibliotheek gaat 
wellicht haar hoofdzetel 
verplaatsen van het 
Bonnefantenklooster naar de 
gebouwen waar nu de 
Stadsbibliotheek en het 
Stadsarchief zijn gehuisvest. 
Deze twee gebouwen, die één 
complex vormen met een 
ingang aan de Nieuwenhofstraat 
en een aan de Grote Looierstraat, 
komen vrij als de gemeente haar 
plan kan verwezenlijken om een 
nieuwe Stadsbibliotheek annex 
Stadsarchief te bouwen op het 
Céramiqueterrein. 

samen. Als de bibliotheek weggaat, wat 
voor een bestemming moeten we dan aan 
het Bonnefantenklooster geven en heb
ben we het gebouw van de rechtbank dan 
nog wel nodig?" De universiteit heeft nog 
steeds een optie op het gebouw van de 
arrondissementsrechtbank aan de Minder- 
broedersberg, maar of het zowel voor dat 
gebouw als voor het Bonnefantenklooster 
(eigendom van de universiteit) straks een 
nuttige bestemming kan vinden, hangt 
volgens Beijer af van de vraag wat er te
recht van de doelstelling om te groeien 
naar een studentenaantal van tiendui
zend.

Jacques Herraets 

Tegen alle verwachtingen in blijkt het be
stuurslidmaatschap van een corps een nog 
even bruikbare opstap naar de zakelijke, 
politieke en ambtelijke elite van Neder
land als zeventig jaar geleden. Een verkla
ring valt daarvoor echter nog niet te ge
ven.
De opvallende ontdekking is gedaan door 
de Amsterdamse onderwijssocioloog 
prof.dr. J. Dronkers. Hij onderzocht de kans 
dat een oud corps-bestuurder tot de elite 
doordringt voor de generatie studenten 
die tussen 1920 en 1960 een dergelijke 
functie bekleedde. Dronkers analyseerde 
hoe hun carrières tot in de jaren '80 zijn 
verlopen. Zijn conclusie: in de gehele pe
riode is het voordeel van de corporale 'ne
venactiviteit' bij de weg naar de top even 

groot gebleven. "En ik heb geen enkele 
reden om aan te nemen dat dat voor de 
generaties studenten na 1960 is veran
derd", aldus Dronkers. Het o/d boys net
work werkt anno 1993 nog als vanouds. 
De socioloog isdaarover hogelijk verbaasd. 
"Je zou verwachten dat het effect door de 
democratiseringsgolf die eind jaren '60 op 
gang kwam toch een stuk minder gewor
den moet zijn. Dat is dus helemaal niet zo. 
Het helpt nog even sterk."
Wel is het zo dat de kansen van mensen die 
geen bestuursfunctie bij een corps hebben 
vervuld in de loop der jaren steeds meer 
zijn gestegen. Dat ging echter niet ten 
koste van de ex-corpsleden.

HOP, Pieter Evelein

Wethouder J. Wevers onthulde gisteren op 
een persconferentie over het plan-Cérami- 
que dat de gemeente voor de noordelijke 
kop van het terrein gezocht heeft naar een 
functie die meer leven in het plan brengt. 
Een informatiecentrum met een biblio
theek en een archief is volgens hem een 
gunstige oplossing omdat de huidige ruim
te aan de Nieuwenhofstraat/Grote Looier
straat te krap en te moeilijk bereikbaar is. 
Bovendien is de universiteit al jaren op 
zoek naar meer ruimte voor de Universi
teitsbibliotheek. De oplossing is tot voor 
kort gezocht in een verbouwing van het 
Bonnefantencomplex en de bouw een 
nieuw studielandschap op de plaats waar 
tot voor kort de universitaire drukkerij 
Uniprint was gevestigd.
De UB is zeer te spreken over de oplossing 
die de gemeente op het oog heeft. „Wij 
zouden dan één ruimte van 6700 vierkante 
meter krijgen, waar we al onze functies 
kunnen integreren. Daar kunnen we alle 
studielandschappen van de faculteiten in 
de binnenstad en zelfs de Jezuïetencollec
tie in onderbrengen," zegt adjunct-biblio- 
thecaris drs. M. de Ruwe. Volgens haar is er 
op dit moment een programma van eisen 
in de maak, waarin alle wensen van de 
bibliotheek worden opgesomd teneinde 
ze te kunnen vergelijken met de mogelijk
heden die het complex biedt.
Welke consequenties een eventuele ver
huizing van de UB zal hebben voor de 
overige onderkomens van de universiteit 
in de binnenstad, is volgens het hoofd van 
de dienst Huisvesting, ir. H. Beijer, nog 
moeilijk te zeggen: „Alles hangt met alles
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Naderend onheil
Het gaat weer gebeuren! De tekenen zijn onmiskenbaar. 
Plannen moeten gesmeed, en wel direkt! Op het moment dat 
half Maastricht aan het “pekske” zit te stikken, moet de 
andere helft haar creativiteit aanwenden om een list te 
verzinnen. Met de vorige reeks feestdagen nog maar koud 
achter de rug, dringt het volgende harde feit zich op: dit is het 
zuiden. Hier hebben ze nog zo 'n reeks feestdagen in het 
verschiet. En hoewel beide feesten eikaars tegenpolen lijken, 
krijg ik bij beide last van onweerstaanbare vluchtneigingen. 
De vorige waren naar binnen gericht; een massaal 
terugtrekken in stille, warme kleinhuiselijke kringen, alwaar 
met veel gekokkerel en gekneuter met kaarsen vrede op aarde 
& in de mensen een welbehagen bereikt diende te worden. 
(Maar ik weet het zeker: het gezuip, geknal en vandalisme dat 
daar een paar dagen later op volgde is zondermeer toe te 
schrijven aan het totale gevoel van beklemming dat door die 
pogingen veroorzaakt werd.)
Het komende feest kent echter een omgekeerde beweging: geen 
terugtrekken in familiecocons, maar naar buiten. Ik weet niet 
wat ik erger vind. Straten, kroegen, de hele stad zal door de 
lawaaiige horden worden ingenomen. Geen winkel meer 
open, geen brood meer te krijgen, en de universiteitsgebouwen 
ook al gesloten.
En het iverpt zijn schaduw ver vooruit: twee weken geleden al 
werden we in een café door een nog zichtbaar onwennige 
maar niettemin vastbesloten voorhoede met angstaanjagend 
en amuzikaal koperkabaal verrast. Ik deed nog een poging 
om de verbijsterde Zambiaan in ons gezelschap gerust te 
stellen en op de grappige kant te wijzen. “Kijk eens wat een 

leuke hoedjes! Some real Maastricht folklore for you!” Dat 
hielp niet echt, en aangezien de vrolijkerds er zo te zien nog 
lang niet genoeg van hadden, restte ons weinig anders dan de 
oorverdovende berrie en de plotseling veel te volle kroeg 
huiverend te ontvluchten, ‘n Voorproefje...
Ik weet dat dit klinkt als de vooroordelen van een stugge 
Noorderlinge, die nog niet ontdekt heeft hoe leuk dat feest en 
speciaal het Maastrichtse carnaval toch is. Dat klopt. Bij 
mijn trek naar het zuiden was ik mij daarvan ook welbewust, 
en ben steeds ruim van te voren de stad ontvlucht.
Maar na een aantal jaren de enthousiaste verhalen 
aangehoord te hebben van mensen die ik toch verder alleszins 
normaal en aardig vond, brak de twijfel door. Misschien is 
het toch wel zo leuk als ze beweren, misschien moet ik mij er 
gewoon eens instorten. Dat smoesje van die Friese stugheid 
opzij zetten, de valse schaamte voorbij, de gedachten op nul, 
en hop! Wie weet gaat dan ook voor mij een wereld van 
ongekende leut open! Vandaar dat ik vorig jaar een serieuze 
poging gedaan heb.
Mensen die met soortgelijke twijfels zitten moet ik echt 
waarschuwen: drie uur heb ik het volgehouden. Drie uur! 
Toen werd ik overvallen door uitputting, diepe 
neerslachtigheid en een snijdende hoofdpijn. Ik geloof niet dat 
ik erg goed gezelschap ivas, terwijl ik toch echt mijn best had 
gedaan: ik was passend uitgedost met leuke, ervaren mensen 
op pad gegaan, had goed doorgedronken, gedanst, jolig 
teruggedaan tegen jolige onbekenden, en noem maar op. 
Maar het werkte niet. Ik vond bet gewoon niet leuk.
Toegegeven, die mooie costuums waren er, maar alleen al die

muziek bijvoorbeeld is in staat om ieder sprankje feestzin bij 
mij te doven. En vastgeklemd tussen de mensen staan (omdal 
het buiten echt te koud is), met je hoofd in de beker van een 
knetterende trombone, daar kan ik nu eenmaal niet 
enthousiast van raken. De volgende drie uur heb ik volledig 
onbeiveeglijk met een zak ijs op mijn hoofd op de bank 
doorgebracht, om de dag erop alsnog de trein te pakken. 
Ik ben tegen het idee van nationale, laat staan regionale 
identiteiten, maar de naderende camavalstijd haalt niet het 
beste in me boven: ik beroep me fier op mijn Friese 
onvermogen tot dergelijke leut, en hoop op stevige vorst en 
sneeuw, zoals dat hoort in februari. Schaatsen moet ik, en 
dan niet van die Limburgse rondjes op ‘n baantje, maar echt- 
En als dat niet kan iets anders. Mijn zus heeft me al tijdelijk 
asiel aangeboden; er zal hoe dan ook weer een list verzonnen 
moeten worden. Desnoods ga ik alsnog met de gordijnen die» 
onder een kerstboom zitten.

Irma van 
der Ploeg
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Radiospotjes en persoonlijke aandacht 
moeten student naar Maastricht lokken
Geen paginagrote
'vervingsadvertenties in de 
landelijke dagbladen, maar 
korte radiospotjes, een 
uitgebreide 06-lijn, veel 
Persoonlijke aandacht voor de 
Potentiële student en straks 
tttisschien ook televisie
commercials. Met deze 
ongebruikelijke middelen gaat 
de Rijksuniversiteit Limburg 
toekomstige studenten werven.

Op zeven februari gaat de eerste reclame
boodschap van de Rijksuniversiteit Lim
burg via radio 3 en de commerciële radio 
538 de ether in. Dit ene spotje zal in vier 
Weken tijd ongeveer zestig keer worden 
uitgezonden. Het spoort in uitdrukkelijk 
accentloos Nederlands scholieren aan om 
bun "hersens te gebruiken" en dus 06-8689 
te bellen. Via kleinere advertenties (halve 
Pagina) in de landelijke bladen wordt de 
^uziekminnende scholier nog eens aan 
bet spotje herinnerd. Wie zich door de 
redameboodschap laat overhalen en uit- 
e,ndel ijk dit nieuwe 06-nummer van de RL 
belt, krijgt een vriendelijke mevrouw of 
deneer (wederom sprekend zonder Lim
burgs accent) aan de lijn die hem of haar 
eerst bedankt voor het bellen en vervol- 
9ens uitnodigt voor de voorlichtingsdagen 

van 12 en 19 maart. Verder krijgt de poten
tiële student alle informatie die hij vraagt. 
Tevens wordt bekeken wat er binnen de RL 
aansluit op zijn belangstelling. Bovendien 
wordt zijn naam en adres in de computer 
opgeslagen. Hierdoor is het mogelijk om 
de belangstellenden ook na het telefoon
tje nog een keer te benaderen en bijvoor
beeld te vragen of de scholier naar de 
voorlichtingsdag is geweest en zo ja, of die 
dag is bevallen.
Deze nieuwe aanpak wordt 'direct marke
ting' genoemd en heeft als doel om de 
mensen die belangstelling tonen zo veel 
mogelijk persoonlijk op hun eigen interes
ses aan te spreken. Op maat gesneden 
voorlichting dus. Het lijkt erop dat dit soort 
voorlichting succes heeft want de Universi- 
teit Twente, die al een tijdje volgens deze 
methode werft, heeft nog steeds stijgende 
vooraanmeldingscijfers. Iets wat de mees
te andere instellingen niet kunnen zeg
gen.
De paginagrote wervingsadvertenties in 
de landelijke dagbladen passen niet in de 
filosofie van 'direct marketing'. Het is te 
afstandelijk. Bovendien is het effect van 
deze reclamecampagne de laatste jaren 
flink afgenomen. Dit blijkt uit een onder
zoek dat het Amsterdamse adviesbureau 
SCAN afgelopen zomer in opdracht van het 
college van bestuur uitvoerde. In 1986, het 
jaar dat de eerste grote wervingsadverten
ties in de krant verschenen, was de RL de 

enige die op een dergelijk manier nieuwe 
studenten probeerde te lokken. Met suc
ces. Maar inmiddels staan de bladen vol 
met advertenties van universiteiten en ho
gescholen en wordt het steeds moeilijker 
om tussen al dat reclamegeweld nog op te 
vallen. Zeker wanneer een aantal van de 
concurrenten beschikt over veel grotere 
budgetten dan de RL die het met ongeveer 
ƒ450.000,- moet doen. Kleinere adverten
ties kunnen alsondersteuning van de recla
meboodschappen wel nog van belang zijn. 
De koers moest dus om, concludeerde het 
adviesbureau SCAN. Dat vonden ook het 
college van bestuur en de door haar in april 
1993 ingestelde stuurgroep communica
tie. Deze stuurgroep werd in het leven 
geroepen nadat communicatie-adviseur A. 
In 't Groen had aangetoond dat de voor
lichting aan de RL een grote bonte lappen
deken is, zonder veel samenhang. Hier 
moet de stuurgroep nu verandering in 
brengen. Zij wordt voorgezeten door col
legevoorzitter drs. L. Vredevoogd en be
staat verder uit de directeuren van de fa
culteiten en de algemene diensten en een 
medewerker van voorlichting. Als eerste is 
de studentenwerving aangepakt. Dat ge
beurt samen met het Amstelveense bureau 
Blank, Knispel & Partners dat op het gebied 
van 'direct marketing' een specialist in huis 
heeft en bovendien al vaker voor de RL 
heeft gewerkt. Voor de korte termijn zijn 
de radiospotjes het middel om in direct 

contact met de potentiële studenten te 
komen. Pas na de zomer zal echter hele
maal duidelijk zijn hoe de 'direct marke
ting' er precies uit gaat zien. Dan is er 
namelijk een beslissing genomen over de 
bemensing van de 06-lijn en de reclame. 
Het kan zijn dat de radiospotjes worden 
vervangen door televisiecommercials. Ver
der is nu nog niet duidelijk of er na de 
zomer nog in de kranten wordt geadver
teerd. Misschien komen er alleen nog ad
vertenties in de regionale Limburgse bla
den. In ieder geval zal de RL, en dat is wel 
al duidelijk, in al de radiospotjes, de tv- 
commercials (als die er komen) en de dag
bladadvertenties steeds de klemtoon leg
gen op probleemgestuurd onderwijs en 
internationalisering. De afzonderlijke stu
dierichtingen zullen minder in de schijn
werpers komen te staan. Niet omdat zij 
onbelangrijk zijn, maar de universiteit 
heeft nu eenmaal een beperkt budget voor 
werving en moet dus kiezen. De uitbrei
ding van de 06-lijn (meer uren bereikbaar 
en meer lijnen) die er hoogstwaarschijnlijk 
gaat komen, wordt in tegenstelling tot de 
commercials en advertenties niet uit de 
centrale middelen betaald. Het is de be
doeling dat de faculteiten voor deze kos
ten gaan opdraaien. Om welk bedrag dit 
precies zal gaan is nu nog niet bekend.

Riki Janssen

Economisch 
onderzoeksinstituut 
Meteor staat 
opnieuw ter discussie 
^egen de bedoelingen van het faculteitsbestuur in heeft de raad van 

economische faculteit afgelopen dinsdag geweigerd om
Vergaande besluiten over de beoogde onderzoekschool METEOR te 
Renten. Het scheelde niet veel of de raad kwam zelfs terug op zijn 
Ordere besluit om het instituut formeel op te richten.

Concerninformatiesysteem

e algemene klacht van met name raadsle- 
pen uit de geleding van het wetenschappe- 
IJ* personeel was dat men in het najaar 
j'ccoord was gegaan vanwege de tijdsdruk.

'e 9old omdat de faculteit METEOR met 
sP°ed wilde voordragen voor een NWO- 
Sübsidie. Nu die subsidie inmiddels is afge- 
"^zen vinden de raadsleden dat de funda- 
^entele discussies die destijds zijn afge- 
*aPt, alsnog gevoerd moeten worden. Het 
etreft hier onder andere de verhouding 

*an METEOR tot de bestaande instituten 
ERIT, LIFE, MARC en ROA. De 'koepelcon- 

^ructie' die daarvoor is bedacht blijkt al- 
„ rrninst helder te zijn. En er zijn nog meer 
6xistentiële twijfels", zoals een wp-raads- 

het uitdrukte. In de faculteit is vooral de 
ar|gekondigde selectie van deelnemende 
afleden ('fellows') op wetenschappelijke 
^aliteit, omstreden. Daarnaast is niet 
u*delijk hoe de vakgroepen of instituten 
aaruit de fellows afkomstig zijn, zullen 
°rden gecompenseerd, en of de onder- 
'Jslast van de overblijvende docenten niet 

ƒ Worden verzwaard.
°orzitter prof. F. Palm van de voorberei- 

^n9scommissie METEOR toonde zich ui- 
I rst teleurgesteld over de gang van zaken 
lo de faculteitsraad. Hij meende het afge- 
r,^en jaar met de volle instemming van de 

ad aan het werk te zijn geweest, maar 
roefde nu het tegendeel. Het faculteits

muur, dat METEOR in zijn notitie om- 
Orrireef als "zo ongeveer de laatste kans 

a|s FdEW het onderzoek nog enige 
r'n9 en coördinatie mee te geven", kon- 

9t3e aan alsnog uitgebreid met de vak-

Prof. Franz Palm: nieuwe ronde langs 
vakgroepen en instituten 
(foto Franco Gori) 

groepen en reeds bestaande instituten als 
MERIT en LIFE te zullen gaan praten over 
de structuur van METEOR.

Wammes Bos 

Het College van Bestuur wil slechts één 
“concerninformatiesysteem” toestaan. Ik 
weet niet wat dat betekent, maar ferme 
taal is het zeker. Vorige week konden 
we er het nodige over lezen in de 
Observant. Ik waande me even in de 
wereld van JR (wie kent hem nog?) die 
vóórdat bij zijn (gewezen) echtgenote 
kuste - of pal daarna - steeds verwikkeld 
was in ondoorgrondelijke (maar uiterst 
lucratieve) zakelijke telefonades. Gelden 
de wetten van Dallas inmiddels ook 
voor ons? Ach, waarom ook niet: de 
universiteit is een bedrijf als een 
ander...
Maar nu in ernst. Waarom zoveel 
aandacht voor iets zó onnozels? Is er 
iemand die écht gelooft dat het College 
van Bestuur erop uit is de dekanen van 
de faculteiten te benoemen, zoals de 
Observant bericht? Zó dom zijn die 
bestuurders nu ook weer niet! Wie zou 
zich uit vrije wil in een wespennest 
begeven? Want dat daar heibel van 
komt, staat wel vast. Zeker, zolang het 
College en de faculteiten het eens zijn, 
is er geen vuiltje aan de lucht. De 
nieuwe regeling is dan feitelijk 
overbodig. Net als alle andere 
regelingen wordt zij pas van belang als 
er bonje dreigt. Alleen, in dat geval 
helpt zij ons van de wal in de sloot. Wat 
kan zo’n opgedrongen commissaris in 
een faculteit die hem niet lust immers 
uitrichten? Of levert bet College er een 
bataljon ME’ers bij? Nee, het is een 
regeling van niks. Wie een valkuil voor 
een ander graaft...
Arm College! Kan het zijn positie dan 
niet veiligstellen? Het wil zijn 
beheersbevoegdheden zo graag 
overdragen... “Daarom”, aldus 
Collegevoorzitter Vredevoogd, “willen 
we de dekaan zelf benoemen. Wat is 
anders onze gezagsrelatie met de 

gemandateerde?” Tja. Ze willen 
kennelijk van twee walletjes eten. Aan 
de ene kant iets weggeven en het aan de 
andere kant toch weer onder je houden. 
Kleine kinderen hebben daar ook wel 
eens problemen mee. Maar wat in dit 
verband belangrijker is: het is in strijd 
met de wet (die ik er gauw op na heb 
geslagen). Alleen “indien het ambt van 
dekaan de volledige werkkracht opeist”, 
is het College aangewezen als 
benoemend orgaan, en dan nog slechts 
“op voordracht van de faculteitsraad”. 
Het motief van de voorzitter - om ze 
“eronder” te houden - kan, met andere 
woorden, niet door de beugel. 
Misschien heeft hij eenvoudig zijn 
mond voorbij gepraat en moeten we 
voor de officiële inkleding eerder op zijn 
collega Dittrich vertrouwen. Volgens 
hem moet het dekanaat “een echte 
functie” worden, “niet iets wat je maar 
even bij toerbeurt doet en wat niet meer 
inboudt dan dat je twee jaar met een 
ketting om je nek loopt”. Die zit! Dat 
zullen zijn facultaire collega's hem 
ongetwijfeld in dank afnemen. Hoe 
vredig bet straks met die door het 
College benoemde dekanen zal toegaan, 
laat zich kortom raden.
Zover zal het echter niet komen. Het 
College-zèlf heeft immers, zoals gezegd, 
geen enkel belang bij het voorstel. Het 
leidt in de eerste plaats onherroepelijk 
tot gedonder. En in de tweede plaats 
stoelt het op een illusie, namelijk datje 
iemand die je benoemt tevens in je 
macht hebt. Het College weet natuurlijk 
wel beter.
Waarom dan toch zo’n voorstel? 
Gewoon, wisselgeld om mee te 
onderhandelen. Wie aan machtspolitiek 
doet, kan niet zonder. Het College heeft 
zich laten kennen.

Reiner de Winter
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Verplegingswetenschaapjes 
draaien PGO de nek om
De Studenten die de universiteit zien als een beroepsopleiding, 
zoals veel 'doorstromers', willen kant- en klaarwetenschap. Voor 
de Rijksuniversiteit Limburg betekent dit een aantasting van het 
probleemgestuurd onderwijs. De voorstellen van het HOOP om 
universitaire opleidingen te splitsen in een beroeps- en weten- 
schapsstroom zijn daarom toe te juichen, want zo kan het PGO 
tenminste voor die tweede stroom behouden blijven.

Het lijkt erop dat de PGO-moraal de studenten nauwelijks meer 
aan te leren is. Onder invloed van maatschappelijke tendensen en 
de tempobeurs is een verzakelijking ontstaan bij de studenten. De 
ideale student die altijd zijn onderwijs voorbereid met meer dan 
basis- of literatuurboek, die vrijwillig bijeenkomsten bezoekt, die 
niet bloktoetsgericht studeert en pleit voor formatieve (niet mee
tellende) toetsen, bestaat niet meer.
Bij geneeskunde hebben studenten twee jaar geleden om de 
verplichte deelname aan onderwijsgroepen gevraagd, omdat de 
opkomst rond de 50% lag. Daarmee hebben ze de uit de jaren 
zeventig stammende grote verantwoordelijkheid van studenten 
verder beperkt.
Het PGO-systeem zet ook kwaad bloed omdat het mogelijk lijkt 
dat studenten die nauwelijks iets uitvoeren op hun sloffen hun 
doctoraal halen. Vooral op de faculteiten met een zwaarwegende 
voortgangstoets zijn deze klaagzangen te horen. Het lijkt ook wel 
dat de roep om basisboeken steeds groter worden. Het kost veel 
studenten te veel inspanning en het levert te weinig op om 
uitgebreid naar literatuur te zoeken.
Theoretisch gezien wordt, zodra het PGO wegvalt, de student 
minder kritisch, zelfstandig en staat minder open voor nieuwe 
kennis. Deze ontwikkeling is het sterkst te zien bij de doorstroom- 
opleidingen van gezondheidswetenschappen. Binnenkort heeft 
deze faculteit zes verkorte (doorstroom) opleidingen en twee 
deeltijdopleidingen. Deze studenten zijn extreem doelgericht in 
hun Studiemethode. Zij willen duidelijke studierichtlijnen, eendui
dige toetsing en vrijwillige extraatjes lijken volgens berichten van 
onderwijsmedewerkers niet op prijs te worden gesteld. Dat valt de 
doorstromer weinig te verwijten, omdat hem voorgehouden is dat 
hij in twee jaar kan afstuderen. Meer mag het niet worden, want 
zijn beurs houdt na twee jaar op en zijn nieuwe carrière wacht. 
De onderwijskrachten van gezondheidswetenschappen klagen. 
Deze 'nieuwe' studenten willen hooguit het PGO vanwege de 

kleinschaligheid en niet om een wetenschappelijke vorming te 
krijgen. De open en kritische houding van een wetenschapper 
blijft hen vreemd. Dit hebben ze nooit in hun oude opleiding 
meegekregen en de werkgever (behalve de universiteit) is er ook 
niet in geïnteresseerd. Integendeel, bij een studie als verplegings
wetenschappen (VW) geldt dat de reguliere studenten (zij die 
minstens vier jaar over hun studie doen) het wel kunnen vergeten 
een baan te krijgen, juist omdat ze een meer kritische blik op de 
verpleging kunnen hebben dan de doorstromers.
Waar het eerst als niet-verpleegkundige een reële optie wasVW te 
studeren heeft de laatste jaren slechts een handvol (dit jaar 
opnieuw 1 student) voor deze studie gekozen. En alsof het niet erg 
genoeg is, starten de meeste reguliere VW-ers na hun doctoraal

In Stelling
De rubriek 'In Stelling" is bestemd voor iedereen die 

een opiniërende bijdrage kwijt wil over een 
onderwerp dat leeft binnen de universitaire 

gemeenschap. Artikelen kunnen op grond van gebrek 
aan leesbaarheid worden geweigerd. Daarom is 

overleg met de redactie raadzaam. Maximale lengte: 
twee getypte kantjes A4

alsnog de opleiding tot verpleegkundige! Dit is de absolute dood
slag voor de verplegingswetenschap. Deze potentiële weten
schappers zijn verworden tot wetenschaapjes.
Zullen andere afstudeerrichtingen VW in de ondergang volgen? 
Als reguliere studenten gezondheidsvoorlichting (GVO) met door
stromers samen een blok volgen krijgen deze twee groepen ruzie 
omdat de doorstromers weigeren aanwezig te zijn bij niet ver
plichte curriculumonderdelen. Doorstroom bewegingsweten- 
schappers (BW) klagen steen en been over het zware studiepro
gramma. En toekomstige reguliere beleid & beheerstudenten (BB) 
kunnen hun nu nog relatief gunstige positie op de arbeidsmarkt 
wel vergeten met de overvloed aan werkloze economen en de 
HBO-ers die in de doorstroom/parttime opleiding BB wel brood 
zien.

De faculteit gezondheidswetenschappen piekert er echter niet 
over om te stoppen met de doorstroomopleidingen. Daarvoor 
brengen de ca. 140 nieuwe studenten per jaar teveel geld in het 
laatje. Job Cohen en Jo Ritzen halen trouwens bijna elke bodem 
onder de doorstroomopleidingen weg. Een forse daling van door- 
stromerszal reeds per 1 september 1995 beginnen als de mogelijk
heden voor het studiestapelen geminimaliseerd worden door het 
stopzetten van hun basisbeurs. Onterecht: het is hun goed recht 
gebruik te maken van de studiemogelijkheden die er op de RL zijn. 
En bovendien geen oplossing voor het hier gesignaleerde pro
bleem: ook onder de reguliere studenten zitten PGO-parasieten. 
De vraag is wat de RL met deze studenten aan moet. Er moet 
gekozen worden tussen aanpassen of het stellen van grenzen. 
Momenteel wordt er nog gekozen voor het geleidelijk aanpassen 
aan de slechte student, met de dreiging dat de goede naam (PGO) 
van de RL te grabbel wordt gegooid.
Aangezien niet alleen de RL problemen heeft met de nieuwe 
student moet misschien landelijk het huidige HBO/universitaire 
systeem op de helling gezet worden. Een oplossing voor de 
problemen met de huidige student gaat uit van een verdere 
differentiëring van opleidingen. Het HBO zal dan zijn schoolse, 
klassikale benadering moeten houden. De universiteit moet opge
splitst worden in twee stromen: 'stroom A' voor de kritische edoch 
praktijk-georiënteerde academicus (doctorandus A) en 'stroom B' 
voor de eveneens kritische, maar theoretisch georiënteerde aca
demicus (doctorandus B). Stroom A zal zich dan moeten vormen 
tot een Haute Ecole zoals zijn succesvolle broeder in Frankrijk. Dat 
ik niet de enige ben die dat vind, blijkt uit het onlangs verschenen 
concept-HOOP 1994, de landelijke toekomstplannen voor het 
Hoger Onderwijs. Ook het concept-HOOP spreekt over twee soort
gelijke stromingen binnen het universitaire onderwijs, zich hier
mee aanpassend aan het feit dat slechts een beperkt percentage 
van de studenten aan de universiteit is voorbestemd voor een 
carrière in de wetenschap. Het scheiden van de bokken van de 
(weet)-schapen zal misschien voor de RL een extra positieve uit
werking op het functioneren van ons onderwijssysteem hebben. 
Dat geeft HOOP voor het behoud van het klassieke PGO.

Anton van de Vusse is afgestudeerd gezondheidswetenschappen 
(GGK), studeerde een jaar VW, studeert nu geneeskunde en is 
universiteitsraadslid voor studentenvakbond NSEM.
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I
k ben vijf kilo aangekomen sinds ik hier 
ben. Vijf kilo. Dat is niet echt leuk, maar 
gelukkig ben ik niet de enige. Bijna alle 
buitenlanders krijgen een vetrolletje erbij 

door het Nederlandse voedsel. Het zal wel 
wat vetter zijn dan het Italiaanse, jullie 
bakken ook alles in margarine of boter. 
Misschien heb ik ook wel wat meer gege
ten. Zeker in het begin want toen had ik 
het niet altijd makkelijk. Ik ging bijvoor
beeld de eerste week naar de bank en toen 
bleek dat er geen geld voor me was ge
stort. Ik was zo bezorgd. Stond ik daar 
helemaal alleen in Nederland zonder een 
cent op zak. Na een dag of tien bleek dat de 
internationale fax niet werkte en dat de 
storting van mijn vader niet was doorgeko
men.
Een vetpot was het niet en dat is het nog 
steeds niet. Het leven in Nederland is duur. 
Hier betaal ik voor een stukje brood al snel 
een gulden waarvoor ik in Italië maar tien 
cent op de toonbank leg. Het leven werd 
bovendien extra duur omdat ik drie keer 
een fiets heb moeten aanschaffen. Toen 
ook de derde werd gestolen heb ik beslo
ten om voortaan te gaan lopen. "Heim
wee? Nee, dat heb ik nooit gehad. Zelfs 
niet toen het geld maar niet kwam en mijn 
fietsen werden gejat. Al was het wel moei
lijk, die eerste maand op zo'n dure kamer 
in Annadal zat. Ik voelde me daar voor de 
eerste keer van mijn leven echt alleen. Dat 
was erg, maar niet verschrikkelijk. Je komt 
wel door die fase heen en dan voel je je 
heèl goed en sterk. Ik word hier groot, 
eindelijk. Soms voel ik ik me wel eens kin
derlijk als ik met de Nederlandse studenten 
praat. Die lijken al zoveel ouder. Niet al
leen qua uiterlijk. Zij hebben ook vaak 
meer nagedacht over het leven en ze heb
ben al veel meer van de wereld gezien. 
Bovendien hebben de meesten een baan
tje op zaterdag of zondag en dat maakt 
ook wel uit. Ik heb hier zelf ook een tijdje 
in een Italiaans restaurant gewerkt. Dat 
wilde ik per se eens meemaken. Het was

Op eigen benen
Dit is het eerste deel van een tweewekelijkse serie over buitenlandse 

studenten in Maastricht. Vandaag bijt Cristina Bianchi (23) de spits af. Zij 
studeert economie aan de universiteit van Bergamo in Italië. In september 

1993 vertrok ze in het kader van het Erasmusprogramma naar Maastricht. Zij 
volgt cursussen organisatie en marketing aan de economische faculteit van 
de Rijksuniversiteit Limburg. In mei vertrekt Cristina weer naar Bergamo.
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heel grappig, heel nieuw, maar ook heel f; 
vreemd. Een Italiaanse in een Italiaans res- g, 
taurant in Nederland. Oi
"Ja, hier krijg ik de kans om op te groeien D
en op eigen benen te staan. Hier in Maas- '\
tricht moet ik voor het eerst alle proble- O|
men zelf oplossen. Ik kan hier eindelijk 'h
eens mijn eigen leven leiden en doen en d,
laten wat ik wil. Die vrijheid is fantastisch ki
en daar heb je ook behoefte aan als t«
drieëntwintigjarige. Ik zal het dan ook net 'V
als andere buitenlandse studenten heel m
zwaar krijgen als ik terug naar Italië moet. d.
Daar woon ik nog bij mijn ouders. Wij- ai
Italianen, blijven thuis en dat is eigenlijk te
heel stom, maar vaak hebben we geen re
andere keus. Een kamer huren is te duur K,
omdat de ouders bij gebrek aan overheids- h<
steun alles zelf moeten betalen. Sommig6 d|
scholieren kunnen door het gebrek aan 
geld helemaal niet gaan studeren. Dat is in 
Nederland veel beter geregeld. Hier heb
ben mensen gelijke kansen want iedereen Ù 
krijgt een basisbeurs en kan daardoor gaan O’ 
studeren. Het onderscheid tussen arm en zi 
rijk zie je hier ook niet. Bij ons heeft een bi
zoon van rijke ouders een dikke auto, een V(
Rolex en mooie kleren. In Nederland zien 'u 
alle jongeren er hetzelfde uit en dat is J. 
goed. Al is hun kleding niet altijd even fe 
smaakvol gekozen. Zelfs niet in Maastricht, hi 
dat bij jullie toch bekend staat als de best z< 
geklede stad van Nederland.
"Wat ik niet begrijp is dat de studenten g< 
hier zoveel drinken. In Italië drinken v*e.
alleen wijn bij het eten. En als wij naar de v<
disco gaan, drinken we op een avond één V;
of twee colaatjes of een ander drankje. In 
Nederland ga je naar de kroeg. Heel gezel- ni 
lig, alleen drinken de jongens en meisjes ei 
zoveel dat ze vaak dronken worden. Dat is z< 
toch niet goed. Het enige voordeel is dat n, 
die verlegen Nederlandse jongens dan ein
delijk uit hun schulp durven kruipen en 
spontaan worden."

Riki Janssen Sr
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Medisch onderzoek voor 
driekwart als ’goed’ beoordeeld
Het wetenschappelijk 
onderzoek aan de faculteiten 
Geneeskunde en 
Gezondheidswetenschappen 
laat op enkele onderdelen 
duidelijk te wensen over, maar 
kan over het algemeen als goed 
worden gekwalificeerd. Dat is op 
te maken uit het concept
disciplineplan van de commissie 
van de Koninklijke Nederlandse 
Academie van Wetenschappen, 
die op verzoek van de VSNU het 
medisch onderzoek aan de acht 
Nederlandse faculteiten 
doorlicht. De commissie, die 
onder leiding staat van de 
Maastrichtse hoogleraar 
fysiologie prof. R. Reneman, wil 
binnen een halfjaar haar 
definitieve disciplineplan 
afleveren.

De grote thema's van het Maastrichtse 
onderzoek zoals Hart- en Vaatziekten, 
Voeding en Medical Technology Asses
sment krijgen in het concept-plan zonder 
meer het oordeel 'goed', terwijl andere 
Programma's naar het oordeel van de 
•(NAW te weinig samenhang vertonen of 
lijden onder de aanwezigheid van zwakke 
onderdelen. Dat is onder meer het geval bij 
het programma 'Aanleg en ontwikkelings
stoornissen', dat volgens de KNAW een te 
zwakke genetische component bevat. Zo
wel de kwaliteit als de toekomstverwach
ting worden daardoor als onvoldoende 
beoordeeld. Een even slechte beoordeling 
krijgt het thema 'Sociale aspecten van ver
oudering'. Ander gamma-onderzoek als 
’Psychosociale aspecten van het hartin
farct’ en 'Psychosociale aspecten van eet- 
Sedrag en drankgebruik’ komt er met het 
oordeel 'gemiddeld' beter van af.
De beoordeling van het hoofdprogramma 
Veroudering' is merkwaardig omdat die 
°P twee plaatsen gebeurt. In het cluster 
Neurowetenschappen en gedrag' wordt 

be kwaliteit als 'gemiddeld' en de toe
komstverwachting als 'goed' beoordeeld, 
terwijl die twee elementen in het cluster 
Veroudering' respectievelijk als 'goed/ge- 
middeld' en 'goed' worden beschouwd. Bij 
be eerste beoordeling wordt overigens 
aangetekend dat er veel goeds te verwach
ten is van de benoeming van een hoogle- 
raar psychiatrie/neurowetenschappen. 
kennelijk waren de referenten ervan op de 
hoogte dat die functie inmiddels is vervuld 
boor prof. H. van Praag.

Tevreden

De faculteit is al met al redelijk te spreken 
over de beoordeling door de KNAW. „Wij 
Zijn over het algemeen tevreden met de 
beoordeling, al hadden we natuurlijk lie- 
yer gezien dat alle thema's de beoordeling 
uitstekend' hadden gekregen," zegt prof, 
f ■ Smits, die in het bestuur van de medische 
faculteit de portefeuille onderzoek be
heert. „Als je kijkt naarde aantallen onder- 
*°ekers die hier werken, kun je zeggen dat 
*eventig à tachtig procent binnen de cate
gorie 'goed' valt." 
Volgens Smits komen de beoordelingen 
van de KNAW vrij goed overeen met die 
''an de evaluatie die de Interfacultaire 
■Wetenschapscommissie vorig jaar intern 
neeft uitgevoerd. Over de details daarvan 
en van de KNAW-beoordeling wil hij niets 
2e9gen, omdat allebei de beoordelingen 
bog het stempel 'vertrouwelijk' dragen 
Solang ze niet met alle betrokkenen zijn 

esProken. Dat geldt ook voor de reactie 
ari de faculteiten, die dezer dagen wordt 

bPgesteld door de faculteitsbesturen.
mits wil wel kwijt dat indie brief bezwaar

wordt gemaakt tegen het feit dat de gege
vens waarop de KNAW haar oordeel ba
seert, dateren van eind 1991: „Je kunt niet 
doen alsof onderzoek een statisch geheel 
is. Sinds eind '91 is er een hoop gebeurd. Als 
je alleen al kijkt naar de ruimtelijke con
centratie die heeft plaatsgevonden door 
de verhuizing van universiteit en zieken
huis of naar de betere toewijzing van het 
apparatuurgeld, kun je op je vingers natel
len dat het niet meer is zoals twee jaar 
geleden. En natuurlijk hebben we niet stil
gezeten na de interne evaluatie. Er zijn nu 
gesprekken gaande met de diverse thema- 
leiders en andere belanghebbenden, die 
moeten uitmonden in een nieuw vijfjaren
plan voor het medisch onderzoek. We ho
pen dat in juni af te ronden." Smits kan nog 
niet zeggen of daar grote verschuivingen 
uit zullen voortkomen: „De beoordelingen 
kunnen natuurlijk niet zonder gevolgen 
blijven. Ik denk ook dat er minder thema's 
komen, maar daarover moeten we eerst 
nog tot een vergelijk komen met de the- 
maleiders. We hebben nu zicht gekregen 
op wat de florerende en niet-florerende 
thema's zijn. Met die laatste kun je twee 
dingen doen: ze afschaffen of ze stimule
ren. Het ligt er maar aan hoe belangrijk je 
ze vindt voor het geheel." Als voorbeeld 
noemt Smits het thema 'Sociale aspecten 
van veroudering'; „Dat is een natuurlijke 
dood gestorven met het vertrek van de 
programmaleider. Dat zullen we wellicht 
in een andere vorm terugzien, daar is nu 
een heel nieuw plan voor ingediend."

Brede analyse

Wat er gaat gebeuren met het discipline
plan, dat de KNAW voor de zomer wil 
uitbrengen, is nog niet helemaal duidelijk. 
In normale tijden wordt het trekken van de 
conclusies uit deze vijfjaarlijkse operatie 
overgelaten aan de faculteiten zelf, maar 
deze keer moet het plan ook dienen als 
voedsel voor de operatie 'Brede analyse 
gezondheidsonderzoek' (BAGO). De rege
ring heeft daartoe opdracht gegeven aan 
een commissie onder leiding van oud-mi- 
nister drs. G. van Aardenne omdat zij dou
blures wil opsporen in het medisch onder
zoek dat binnen en buiten universiteiten 
wordt verricht. Het idee om het medisch 
onderzoek op die manier door te lichten 
komt voort uit de protesten die zijn geuit 
naar aanleiding van de bezuinigingen op 
het budget van het natuurwetenschappe

lijk onderzoeksinsituut TNO, dat volgens 
de regering onderzoek deed dat ook al 
door de industrie werd gedaan.
Ook de voorzitter van de KNAW-commis- 
sie, prof. R. Reneman zelf weet nog niet 
waartoe het disciplineplan zal leiden als 
het eenmaal in handen is van de BAGO- 
commissie: „Ik heb die hele BAGO altijd 
onzin gevonden. Er is gewoon niet aan 
gedacht dat het discipline-onderzoek al 
lang liep. Wat me tot nu toe het meest 
heeft verontrust, is dat er in het eerste deel 
van de analyse, waarin de extra-universi- 
tiare instituten zijn beoordeeld, wel een 
kwaliteitsoordeel is uitgesproken, maar 
dat vervolgens iedereen een korting op 
zijn dak heeft gekregen, ongeacht of het 
onderzoek goed of slecht is bevonden. Dan 
gaat de generale kaasschaaf er toch weer 
overheen. Deze operatie biedt dus geen 
enkele bescherming voor goed onderzoek, 
terwijl dat bij ons altijd een vooropgezet, 
doel is geweest."

Te laat

Reneman kan zich ook boos maken over 
faculteiten die er nu klagen dat zij zijn 
beoordeeld op grond van gegevens die al 
meer dan twee jaar oud zijn: „Dat is hun 
eigen schuld. Wij hebben met hen de af

Misschien toch herkansing voor 
verliezers tempobeurs
Er bestaat toch nog een kansje dat studen
ten die te weinig studiepunten hebben 
vergaard de schade in het volgende jaar 
kunnen herstellen. De fracties in de Twee
de Kamer hebben hierop bij staatssecreta
ris Cohen aangedrongen.

Minister Ritzen - onder wiens portefeuille 
de tempobeurs valt - wil de prestaties van 
studenten jaarlijks meten. Voor elk jaar 
studiefinanciering dienen studenten een 
minimum tegenprestatie te leveren, vindt 
hij. Dit studiejaar gaat het om een kwart 
van de studiepunten, vanaf volgend jaar 
om de helft.
Veel studenten betwisten deze benade
ring. Zij willen de ruimte krijgen om be- 
stuurswerk te verrichten, naar het buiten
land te gaan en andere activiteiten te ver
richten waar geen studiepunten tegenover 
staan. Door de tempobeurs durven veel

Reneman: 'Brede 
analyse van 
medisch 
onderzoek is 
onzin' 
(foto Franco Gori)

spraak gemaakt dat in mei 1992 de gege
vens al binnen zouden zijn, maar bijna 
niemand heeft zich aan die deadline ge
houden. We hebben vorig jaar nog ge
zegd: stuur dan maar de gegevens over 
1992, maar dat konden ze niet. Het heeft 
tot augustus vorig jaar geduurd voordat 
wij alles binnen hadden en daarna hebben 
we ons het vuur uit de sloffen moeten 
lopen om de gegevens te verwerken." En 
ook het bezwaar dat de indeling in clusters 
in het nadeel van sommige groepen kan 
werken, is volgens Reneman niet ter zake: 
„Wij hebben die indeling van tevoren aan 
de faculteiten toegezonden. Toen was ie
dereen het ermee eens. Dan moeten ze nu 
niet komen aanzetten met het bezwaar 
dat die indeling niet duidelijk was. De fa
culteiten zien heus wel wat er mis is met 
hun onderzoek. Onze bevindingen zijn 
heel duidelijk: waar een goed zwaartepun- 
tenbeleid is gevoerd, is niets aan de hand. 
Daar tref je consistente programma's aan 
en heb je geen probleem de thema's in een 
cluster onder te brengen. Maar op plaatsen 
waar losse onderdelen in een programma 
zijn gestopt, is het mis. Daar is een vuilnis- 
bakkenbeleid gevoerd, denk ik dan."

Jacques Herraets

studenten dat niet meer, aldus studenten- 
bond ISO. De bond heeft voorgesteld de 
punten over twee jaar te tellen, zodat een 
zwak jaar kan worden gecompenseerd. 
PvdA, CDA, WD en klein rechts namen het 
ISO-standpunt jongstleden maandag in de 
Tweede Kamer over. Staatssecretaris Co
hen zei het aan minister Ritzen over te 
brengen. Of Ritzen akkoord gaat, is zeer de 
vraag. De minister zag eerder ook techni
sche bezwaren.
Nog minder kans maakt een voorstel van T. 
Netelenbos (PvdA). Zij wil niet dat studen
ten hun beurs moeten terugbetalen als zij 
niet aan de temponorm voldoen. In plaats 
daarvan wil zij dat de beurs enige tijd 
wordt stopgezet. Eerder, tijdens de behan
deling van de onderwijsbegroting, werd 
dit plan al tevergeefs gelanceerd door het 
CDA.

HOP, Pieter Evelein



Monique Quint: universiteit verzuimt strategie aan te geven

Raadscommissie vindt notitie over 
onderzoekscholen te defensief
De notitie van de tijdelijke 
universiteitsraadscommissie 
over onderzoekscholen is te 
defensief van toon. Men maakt 
zich drukker over de vraag hoe 
men zich de ontwikkelingen van 
het lijf houdt, dan hoe men er 
positief op inspeelt.

Vriendelijk, met alle waardering voor het 
'heldere stuk' dat nu eens 'alles op een 
rijtje' zette, liet een andere commissie 
van de universiteitsraad (die voor 
onderwijs, wetenschap en maatschappe
lijke dienstverlening, OW&MD), vorige 
week maandag weten dat wat haar 
betreft de notitie over het verschijnsel 
onderzoekschool ondanks al dit moois 
een verkeerde toon aansloeg. 'Te 
defensief en te terughoudend' luidde de 
algemene opinie. Vooral het buitenuni
versitaire raadslid (en lid van de Tweede 
Kamer voor de PvdA) M. Quint betreurde 
het feit dat de onderzoekschoolcommis- 
sie had verzuimd een strategie aan te 
geven hoe deze universiteit met het 
verschijnsel om dient te gaan. Zij schetste 
een scenario waarin de onderzoekschool 
landelijk een steeds belangrijker plaats in 
het wetenschappelijk onderwijs inneemt, 
tegelijkertijd de vier grootste instellingen 
het merendeel van de erkenningen 
binnenhalen, maar de Limburgse 

universiteit intussen een wanhopig 
achterhoedegevecht voert om de 
negatieve neveneffecten te bezweren. 
Een van die effecten betreft de ongelijke 
behandeling die het onderzoek binnen 
en buiten de onderzoekschool ten deel 
zou kunnen vallen. De notitie waar
schuwt dat zoiets niet het geval zou 
mogen zijn, iets wat volgens een aantal 
raadsleden in strijd is met de uitgangs
punten van het landelijke onderzoek- 
scholenbeleid. Dat is er immers op 
gericht om excellent onderzoek te 
concentreren en te bevorderen, consta
teerde ook rector magnificus Philipsen. 
"Als die gedachte nog overeind staat, is 
de grondtoon van het rapport, dat al het 
onderzoek gelijkwaardig behandeld 
moet worden, onjuist", verklaarde hij. De 
voorzitter van de commissie. Spoormans, 
corrigeerde even later dat beeld: hij had 
alleen maar bedoeld dat ook het 
onderzoek buiten een onderzoekschool 
recht van bestaan heeft en dat zulke 
scholen dus niet alle middelen naar zich 
toe moeten zuigen.
Een ander heet hangijzer in de notitie 
behelst de verhouding tussen onderzoek 
en onderwijs. Het stuk hamert erop dat 
de fameuze klassieke koppeling tussen 
beide dient te blijven bestaan. Dat 
resulteerde in verwarring bij de commis
sie OW&MD: wat betekent die uitspraak 
nu precies in de praktijk? En, wellicht 
belangrijker nog, is dat uitgangspunt 

nog wel te handhaven op het moment 
dat de overheersende trend precies de 
andere kant uit gaat, namelijk naar 
onderzoek dat zich apart organiseert in 
onderzoekscholen?
Een voorwaarde om de koppeling 
overeind te houden is een heldere 
organisatorische inbedding en veranke
ring in een faculteit, betoogde Spoor- 
mans. Opnieuw was het Quint die uiterst 
sceptisch opmerkte dat zoiets wel erg 
moeilijk wordt als een school acht 
deelnemende faculteiten kent, zoals het 
onderwijskundig instituut ICO: "Dan kun 
je niet voorkomen dat het een eigen 
leven gaat leiden." De voorzitter van ICO 
echter, prof. W. Wijnen, tevens lid van de 
commissie OW&MD, bezwoer dat een 
dergelijke ontwikkeling het einde van 
het instituut zou zijn. Een kritisch 
gestemde rector vroeg zich niettemin af 
of de KNAW niet in een later stadium 
zou willen pogen om een goed draaiend 
ICO in Twente, waar het zwaartepunt 
ligt, te concentreren. Niet alles is in de 
hand te houden, was de boodschap.
Nu de notitie van de commissie meer 
vragen opriep dan beantwoordde 
besloot de commissie OW&MD drie van 
haar leden (onder wie Spoormans en 
Quint) aan het werk te zetten om de 
belangrijke strategische keuzes verder uit 
te werken.

Wammes Bos
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Universiteiten 
kunnen 
frauderende 
student 
uitsluiten
Studenten die op fraude 
worden betrapt kunnen van 
één of meer volgende 
tentamens worden uitgesloten. 
Minister Ritzen zal dit 
uitdrukkelijk in de wet 
opnemen.

Ritzen antwoordt dit op vragen van 
WD-kamerlid J. Franssen, naar 
aanleiding van een artikel in NRC 
Handelsblad, waarin uitvoerig wordt 
beschreven hoe studenten frauderen 
tijdens het afleggen van tentamens en 
doorgaans onbestraft blijven. Volgens 
het artikel "lijken de geringe sanctie
mogelijkheden (...) de docenten in de 
tentamenzalen te frustreren". Ritzen 
echter meent dat de wet reeds nu "alle 
ruimte laat adequate maatregelen te 
nemen". Voor alle duidelijkheid zal hij 
in de onderwijswet WHW nu öf alle 
mogelijke sancties opnemen, óf de 
maximaal mogelijke straffen.

HOP, Pieter Evelein

„Overal aan ruiken en proeven, maar nooit kauwen en slikken.”

Lichting '85
Als jochie trapte George Bailleux (45) liever tegen een balletje dan dat hij In de schoolbanken zat. Studeren, dat was niks 
voor hem. Gevolg: Hij doorliep een indrukwekkend aantal scholen en opleidingen. Twee keer de eerste klas van de HBS.

Daarna de middelbare handelsdagschool, een soort MEAO. Vervolgens werd de opleiding tot fysiotherapeut een 
mislukking waarna George het ging proberen op het CIOS in Slttard. Met een extra cursus voor een derdegraads 

lesbevoegdheid kreeg hij uiteindelijk zijn eerste baan als gymleraar. Maar George wilde meer.

Op de sportacademie behaalde hij zijn eerste graad. Zeven 
rustige jaren gymles op het Jean d'Arc College volgden totdat 
het leerlingenaantal zover terug liep dat George in '85 ontsla
gen werd. Wat nu? Bewegingswetenschappen natuurlijk, 
besloot George en hij schreef zich in bij de faculteit der 
gezondheidswetenschappen.
"Dat ging ook weer niet zonder slag of stoot want ik had geen 
VWO, dus moest ik een colloquium doctum doen. Daar zakte ik 
dus geheid voor. Gelukkig was ik zo slim om me ook in 
Rotterdam in te schrijven voor het colloquium. Dat examen, veel 
simpeler dan dat van Maastricht, haalde ik met een zesje 
waarna ik met veel geharrewar, want zo'n omweg hadden ze 
nog nooit meegemaakt, werd toegelaten", vertelt George nog 
nagenietend van zoveel sluwheid.
Nog meer mazzel had hij met de wachtgeldregeling voor 
ontslagen docenten. Hij mocht gaan studeren met behoud van 
salaris als hij maar beloofde zich beschikbaar te houden voor de 
arbeidsmarkt. Gelukkig voor hem is er nooit een vacature 
voorbij gekomen. Maar soms moest hij wel eens tussen de 
colleges door gymles geven op een MAVO.
Daar zat George dan als 37-jarige tussen eerstejaars van het 
soort dat hij een paar maanden daarvoor nog touwklimmen 
had geleerd. "Ik was zo gewend om tussen jongeren te werken 
dat het me eigenlijk niet eens opviel. Soms zaten er wel eens 
parasieten in m'n onderwijsgroep. Tegen zo iemand zei ik 
keihard dat-ie weer eens geen flikker had gedaan en dat dat 
niet nog eens moest voorkomen. Ik was strenger dan de docent. 
Het voordeel was wel dat ik daardoor altijd in hele actieve 
onderwijsgroepen zat. De stof werd echter nooit diepgravend 
behandeld. Ik zei daar ook altijd wat van. De docenten zeiden 
dan heel flauw: 'Wat let je om zelf wat meer literatuur te gaan 
bestuderen?'. Maar ja ik had ook wel wat anders te doen 
natuurlijk. Ik hoorde van BW-studenten aan de VU in Amster
dam dat ze daar veel diepgaander op de stof ingingen. Eigenlijk 
had ik daar moeten gaan studeren, maar ik was al helemaal 
gesetteld in Maastricht; twee jonge kinderen en m'n vrouw die 
hier een baan had."
Omdat de studie een makkie was, had George al na vier jaar 
zijn bul op zak. Hij vond werk bij de Stichting Sportservice

1985:"Tjee, wat een bos haar nog"

1994:*lk ga het weer laten groeien"

Limburg in Sittard; een via de Perspectieven Nota Limburg (PNL) 
zwaar gesubsidieerde instelling die zich toelegt op het bevorde
ren van sportieve activiteiten in de provincie. George werd 
projectcoördinator. Dacht hij in die baan eindelijk zijn draai 
gevonden te hebben, draait minister d'Ancona opeens de PNL- 
subsidiekraan dicht. George probeerde aan alle kanten zijn 
ontslag aan te vechten, maar iemand ontslaan omdat je hem 
niet meer kan betalen is een geldige reden. Niks aan te doen. 
Vrijdag is zijn laatste werkdag en maandag neemt hij écht 
afscheid. Gelukkig heeft hij een vertrekpremie en de inschake
ling van een outplacementbureau toegezegd gekregen.
"Het is niet leuk om zo je baan kwijt te raken maar eerlijk 
gezegd was ik al een beetje rond aan het kijken naar een 
andere baan. Ik was niet echt in het verlengde van mijn studie 
bezig. Ik zou het liefst bij de faculteit der gezondheidsweten
schappen werken: onderwijsgroepen leiden en meewerken aan 
een onderzoek. Maar voor dat soort banen vinden ze mij te oud 
en te duur. Ze hebben liever aio's. Dat zou ik ook wel willen, 
maar ja, ik moet wel een heel gezin onderhouden en dat wordt 
moeilijk met tweeduizend bruto per maand."
George zou ook graag weer aan de ringen hangen op de 
middelbare school. Het liefst alleen in HAVO en VWO. "Ik zou 
heel anders les gaan geven dan vroeger", zegt George en hij 
schuift naar het puntje van zijn stoel. "In de bovenbouw zou ik 
thematisch te werk gaan. Zes weken turnen, dan een tijdje 
allerlei balspelen, en daarna weer atletiek of zo", droomt hij, 
duidelijk beïnvloed door de PGO-gedachte.
"Dat onderwijssysteem heeft me altijd al aangesproken. Maar 
de inhoud van de studie vond ik echt een farce. Die proefwer
ken bijvoorbeeld. Dat waren soms letterlijk invuloefeningen 
waar je het ontbrekende woord moest raden. De studie had zo 
weinig diepgang. Zes weken voor een blok is toch veel te 
weinig", zegt hij terwijl hij opstaat om op zolder zijn oude 
studiemateriaal op te graven. "Neem nou het blok 'leren 
bewegen’ uit het tweede jaar", hijgt.hij even later als hij met 
een doos blokboeken beneden komt. "Eén weekje voor de 
sociologische benadering van leren bewegen. Dat kan toch 
niet!"

Chris van der Grinten



Afscheid van een studentvriendelijke U-raadsvoorzitter Observant 20 • 27 januari 1994

„Interruptiedebatjes moet je niet afkappen”
Hij is een tikje aangetast door 
voorzittersmoeheid, of noem het 
luiheid, geeft hij toe. Het gevoel 
dat hij te soepel wordt. Daarom 
vindt hij ook zelf dat het nu echt 
tijd is voor een nieuw gezicht op 
deze stoel. Peter Hilderink blikt 
terug op zes jaar voorzitterschap 
Van de universiteitsraad.

“Ik, partijdig? Dat had ik liever éérder ge
hoord, op een moment dat ik er nog wat 
aan had kunnen doen". Hij lijkt eerder 
verbaasd dan verstoord bij het bericht dat 
de studentenfractie van DOPE niet onver
deeld tevreden is over zijn bejegening van 
de studenten. Hilderink zou, zo luidt het 
verhaal, als voormalig NSEM-vertegen- 
vvoordiger in de universiteitsraad zijn op
volgers wat eerder het woord geven, een 
gewilliger oor hebben voor signalen uitdie 
hoek, ze soms buiten de vergaderingen om 
van tips en informatie voorzien die aan 
DOPE worden onthouden. Zulk soort din
gen. Bewijzen kunnen ze het niet, maar er 
's een stellige indruk.
Het is het enige moment in het gesprek dat 
2'jn peinzende blik verraadt .dat hij een 
beetje uit het lood is geslagen. Maar Hilde- 
r'nk, normaliter de onverstoorbaarheid 
zelve, kan zich bij de verwijten niets voor
dellen. De studenten treden tegenwoor
dig meestal eensgezind op als geleding, 
'en zo behandel ik ze ook". Vroeger, in het 
eerste jaar van zijn voorzitterschap, kreeg 
hij andere dingen naar zijn hoofd. Name
lijk dat hij aan de studenten hogere eisen 
delde dan aan de andere geledingen in de 
raad. Hij was toen zelf netstudent-af, maar 
dond er zo dichtbij dat hij zich kennelijk 
Hog steeds verantwoordelijk voelde voor 
de kwaliteit van de bijdragen uit die hoek.

In het begin had ik de neiging om ze opte 
Porren. 'Kom op nou, jullie kunnen béter' 
dacht ik dan. Vooral bij mijn eigen club kon 
'k het niet laten om naar hun vergaderin
gen te gaan en ze te vertellen hoe ik het 
aan zou pakken. Daar had ik nogal last van. 
En zij ook, dat is me wel gezegd, toen."

Kruisraketten

^Ijn affiniteit met de studenten heeft hij 
daarna omgezet in neutralere acties. Door 
üjdens raadsvergaderingen ruimte te ge
ven voor hun inbreng in de discussie, opdat 
die niet ten onder gaat in de gladde be
stuurlijke flux de bouche van de tegenpar
tij- "Een vorige voorzitter, Adriaanse, vond 
'nterpellatiedebatjes lastig, die kapte dat 
at- Als studentraadslid (ik was een van de 
felste) had ik al ervaren hoe je op die 
panier van de dingen afgehouden werd, 
hoe de voorzitter je kan belemmeren bij de 
beïnvloeding van de besluitvorming. Zelf 
vind ik die debatten nuttig, daar geef ik 
alle gelegenheid toe. Zo kunnen geluiden 
Versterkt worden en is het mogelijk om ze 
ü|t te laten monden in amendementen. 
'Ooral de studenten hebben daar baat 
bij."
J?at de invloed van die geleding in de loop 
aerjaren groter is geworden, is niet alleen 
aan deze empathische voorzitter te dan- 
*en. Hilderink: "In de begintijd van DOPE 
''Varen zij en NSEM water en vuur. Wat de 
6en vond, vond de ander dus niet. Dat 
Raakte het voor anderen in de raad mak
elijker om ze te negeren. De laatste jaren 

a'jn de onderlinge relaties tussen de stu- 
entenfracties beter geworden en treedt 

'hen meer gezamenlijk op. Als er nu moties 
^Orden ingediend kun je alleen nog aan 

et briefhoofd zien uit welke koker het 
°0rsPronkelijk stamt. Echt verschil iserniet 

eer. Vergeet niet dat een hoop items 
<3°r de studenten als zodanig belangrijk 
l|n- Als er gekort wordt op de basisbeurs 
/‘alen ze het allemaal, als de studieduur 

Orbt ingekrompen ook. Politiek-ideolo- 
^e geschillen spelen niet meer zo’n 

r°te rol. in mijn tijd als studentlid was dat 
tp ers- Toen dienden we nog moties in 
^9en de plaatsing van kruisraketten in 
herland. Dat men dat soort dingen doet

Veel minder doet, vind ik wel goed. Het

Peter Hilderink: 
"Een groot deel 
van de raad is 
afwachtend". 
(Foto Nelis Tutkey)

leek altijd een beetje alsof de RL de wereld 
voor de laatste maal waarschuwde."
De kwaliteit van de studentenfracties is 
wisselend, vindt hij. Per student, wel te 
verstaan. Het gros komt tamelijk groen aan 
tafel te zitten "en maakt dan in dat jaar 
een enorme groei door. Maar omdat ze 
zelden voor een tweede termijn blijven, is 
het moeilijk om ervaring op te bouwen." 
Dat is des te betreurenswaardiger omdat 
studenten niet van nature het gezag uit
stralen dat bijvoorbeeld een hoogleraar in 
de raad bijna automatisch geniet. "Als zo 
iemand als Riet Drop (hoogleraar medische 
sociologie; red) het woord neemt, luistert 
iedereen, ook al heeft ze niet altijd wat te 
zeggen. Leden van de geleding van het 
wetenschappelijk personeel treden veel 
makkelijker individueel naar buiten dan 
studenten. Die moeten het echt van de 
inhoud hebben, daar moeten ze op win
nen. Dan is het belangrijk dat je als groep 
optreedt."

Vierde collegelid

Een afstandelijke opvatting van het voor
zitterschap heeft Hilderink nooit beleden. 
Wie wel eens een U-raadsvergadering 
heeft meegemaakt kon constateren dat hij 
zich regelmatig in het debat mengt. Niet 
rechtstreeks, want hij is geen lid van de 
raad, maar door gebruik te maken van zijn 
recht om vragen te stellen. "En hoe langer 
ik daar zit, hoe geringer de neiging wordt 
om me er niet mee te bemoeien." Verder 
kan hij het een en ander kwijt in de samen
vattingen van discussies en dan vooral in de 
omzetting daarvan in besluiten en advie
zen. Dat alles ten behoeve van de duidelijk
heid. Als het debat geweest is (en wat hem 
betreft mag dat best scherp en fel zijn, 
meer dan helaas gebruikelijk is), is hij er op 
gebrand dat er een passende afsluiting 
komt: een heldere conclusie, waarin duide
lijk staat aangegeven wat er moet gebeu

ren, wanneer, en wie dat moet doen. Zeker 
als het om een belangrijk onderwerp gaat 
neemt hij er geen genoegen mee als er 
geen besluiten vallen: "Toen het er ander
half jaar geleden om ging bij welke facul
teit de beoogde studierichting psychologie 
moest worden ondergebracht, stelden zo
wel het college van bestuur als de raad zich 
heel aarzelend op. Dat sleepte maanden. Ik 
vind het dan in het instellingsbelang dat er 
een knoop wordt doorgehakt. Daar heb ik 
op aangestuurd in de raad."
"Een groot deel van de raad is afwachtend. 
Vooral de wp-geleding is geneigd om te
gen het college te zeggen: regel het maar 
met de faculteiten. Wp-mensen hebben de 
blik teveel op de facultaire belangen ge
richt, voor sommigen is dat zelfs een expli
ciete doelstelling. Iets anders is dat het 
beleid natuurlijk wel afgestemd moet wor
den met de faculteiten. Daarom vind ik het 
ook geen probleem dat de rol van het 
college van decanen belangrijker is gewor
den. Nee, als orgaan is dat niet gekozen, 
maar de afzonderlijke leden zijn dat wel. 
Dat is dus niet zo'n punt."
Hilderink is niet alleen voorzitter van de 
universiteitsraad, in welke hoedanigheid 
hij maandelijks letterlijk tegenover het col
lege van bestuur zit, het voorzitterschap 
heeft hem ook adviseur gemaakt van dat
zelfde college. Dat zoiets tot belangenver
strengeling kan leiden, erkent hij: "Het 
gevaar bestaat dat je je het vierde college
lid gaat voelen. Ik heb dat niet zo, maar 
elders lijkt dat wel te gebeuren, bij de VU 
bijvoorbeeld. Daar zit de voorzitter tijdens 
de raadsvergadering naast het college, dat 
illustreert het wel."
Op zichzelf acht hij het nuttig om de colle
gevergaderingen bij te wonen: "Je bent 
goed geïnformeerd, en dat komt de kwali
teit van het bestuur ten goede. Je hoort 
wat de gevoeligheden zijn, je kunt beter 
afstemmen, en je kunt ook het belang van 
de raad in de gaten houden. Toen het 

„De 
cultuur 
binnen 
het college 
van 
bestuur is
licht 
autistisch ”

college vlak voor de kerst zijn plannen 
ontvouwde over de decentralisatie van 
beheersbevoegdheden naar de facultei
ten, kwam de U-raad in de geplande be
sluitvormingsprocedure nauwelijks voor. 
Dat breng ik dan in."
Helaas niet altijd even succesvol, moet hij 
tot zijn spijt toegeven. Ook in zijn laatste 
collegevergadering, die van jongstleden 
dinsdag, is hem nog niet duidelijk gewor
den wanneer de raad eindelijk zijn zegje 
mag doen, en waarover.
De cultuur binnen het college schetst Hil
derink als licht autistisch: "Dat komt tot 
uiting in zoiets als het beleidsberaad, de 
vergadering die het college op maandag 
houdt. Die is volledig afgesloten voor elke 
buitenstaander, men steekt er alle energie 
in om het onderling eens te worden. Voor 
ons en de faculteiten beneemt dat het 
zicht op de besluitvorming, op de afwegin
gen die daarbij spelen. Het wekt achter
docht, de vraag rijst of er niet ergens een 
dubbele agenda bestaat. Ik heb daartegen 
wel geprotesteerd, maar inderdaad, vruch
teloos."
Toch is Hilderink niet koste wat het kost 
voor een volledige, principiële en maxima
le openbaarheid: "Nee, als je het zo formu
leert ben ik er niet voor. Sommige dingen 
moet je vertrouwelijk houden. In ieder 
geval die zaken waar het om personen 
gaat, dus bij benoemingen en arbeidscon
flicten en dergelijke. Verder is geheimhou
ding zinnig als de concurrentiepositie van 
de instelling met openbaarheid geschaad 
zou worden. Dat was een overweging dié 
speelde toen er over een nieuwe studie
richting psychologie werd gesproken. Zelf 
vind ik overigens dat dat wel openbaar had 
kunnen zijn. Waarom de vervolgvergade- 
ringen dan nog steeds vertrouwelijk ble
ven, ook toen alles al in de krant had 
gestaan? Omdat je anders het lekken be
loont. En er bestaat toch al zo'n beeld dat 
alle vertrouwelijke informatie van enig 
belang die in de U-raad wordt besproken, 
de volgende dag in Observant staat. Alsof 
de raad zijn verantwoordelijkheid niet 
aankan. Terwijl ik de stellige indruk hebt 
dat het soms juist anderen zijn die de gele
genheid aangrijpen en op dat moment 
gaan lekken."
Over de invloed van de universiteitsraad is 
hij niet pessimistisch. Alleen al het loutere 
bestaan ervan betekent dat het college van 
bestuur gedwongen is zich te verantwoor
den, dat het zich aan toezeggingen moet 
houden. Dat de raad de laatste tijd wel 
eens een vergadering overslaat omdat er 
geen agenda van betekenis is, wijt hij niet 
aan een afnemende invloed, eerder het 
tegendeel: "Dat is meer een gevolg van 
onze eigen wens om alleen op hoofdlijnen 
te debatteren. En je kunt het niet elke drie 
maanden over het PGO hebben. Je moet 
natuurlijk wel in de gaten houden dat de 
vergaderfrequentie niet onder een niveau 
zakt waardoor je invloed inderdaad ver
mindert."
Maar is het PGO-debat niet een mooi voor
beeld van de onmacht van de U-raad? Van 
de zogeheten instellingsbrede discussie die 
de raad eind 1991 aanbeval, is sindsdien 
weinig vernomen. Hilderink: "We hebben 
het aangezwengeld, en het werkt door. Je 
ziet nu dat zelfs een economische faculteit 
er een symposium over heeft georgani
seerd. En het komt terug bij de discussie 
over het interne bekostigingsstelsel. Daar 
kun je bekijken hoe je vooral de PGO- 
elementen financieel kunt ondersteunen. 
Maar we kunnen niet tegen de faculteiten 
zeggen: zus en zo moet je het aanpakken. 
Die positie hebben we niet."

Zijn afscheidsfeestje, vrijdagmiddag, baart 
hem geen zorgen. Gemene speechjes ver
wacht hij niet. Ze zullen het er wel over 
hebben dat hij de gemeenteraad ingaat. 
Hij staat nummer twee op de lijst van Groen 
Links, een zeer verkiesbare plaats.
"Bij een afscheid word je toch altijd de 
hemel ingeprezen, of het graf natuurlijk."

Wammes Bos
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’De ideale weg naar een baan zoek je zelf
Worden academici opgeleid voor 
de WW? De overheid moet op z’n 
minst proberen vraag en aanbod 
beter op elkaar af te stemmen, 
vond CDA-kamerlid Van Dijk 
vorige week tijdens een debat in 
Utrecht. Flauwekul, aldus 
voorzitter Gevers van de
Universiteit van Amsterdam. De 
werkelijkheid is veel te grillig. 
Creatieve academici komen 
altijd goed terecht.

Stonden multinationals vroeger in de rij 
voor middelmatig begaafde academici, te
genwoordig wordt de markt overspoeld 
met cursussen waarin jonge afgestudeer
den leren hoe zij bedrijven moeten binnen
dringen. De cijfers liegen niet: steeds meer 
academici zijn werkloos. In 1992 bedroeg 
het percentage 5,3, en dat getal zal voorlo
pig blijven stijgen.
Aan de andere kant doen zich in diverse 
richtingen tekorten voor, als we het be
drijfsleven mogen geloven. Vooral technici 
zouden voor Kennisland Nederland van 
grote waarde zijn.
Alle reden dus om in te grijpen, vond CDA- 
kamerlid Van Dijk in Utrecht. Gretig haakte 
hij in op de opgelaaide discussie over de 
technische studies. "De werkgevers klagen 
dat onze ingenieurs niet goed genoeg zijn. 
Dan is er alle reden om de studie tot vijf jaar 
te verlengen en een jaar extra studiefinan
ciering te geven."
Hoongelach werd zijn deel. Geen wonder: 
de zaal werd bevolkt door honderden alfa- 
en gamma-studenten. En door bestuurders 
van algemene universiteiten, zoals J.K. 
Gevers, die zich buitengewoon tekort ge
daan voelen door staatssecretaris Cohen 
en elke gelegenheid benutten om hun 
woede te uiten. We weten allemaal dat de 
Technische Universiteit Delft bij de invoe
ring van de twee-fasenstructuur botweg 
heeft geweigerd om de programma's aan 
te passen, zei Gevers. Afgezien daarvan. 
Delft zal ervoor worden gestraft: "Daar 
maken ze kennelijk overvolle, onstudeer
bare programma's. Daar gaan jongens en 
meisjes, slim als ze zijn, dus niet naartoe." 
Los van dit opportunistische gehakketak, 
bracht Gevers ook enkele serieuze bezwa

ren naar voren tegen maatregelen om het 
aanbod van academici meer af te stemmen 
op de vraag. Als er iets onvoorspelbaar en 
grillig is, dan is het wel de arbeidsmarkt, 
aldus Gevers. Zeker, er wordt geld verspild. 
Maar dat is onvermijdelijk in een kapitalis
tische maatschappij en altijd nog verre te 
verkiezen boven pogingen om van boven
af te bepalen wat nodig is en wat niet. Zie 
het failliet van het communisme.
Forum-voorzitter R. in 't Veld viel Gevers 
gretig bij. Als directeur-generaal hoger 
onderwijs besloot hij tien jaar geleden dat 
de faculteit tandheelkunde in Utrecht 
dicht moest. De markt was meer dan verza
digd. Inmiddels worden de stemmen steeds 
luider om dat besluit terug te draaien. 
"Mijn inschattingen zijn verkeerd ge
weest", trok In 't Veld het boetekleed aan. 
"Ik sta dan ook sceptisch tegenover prog
noses." Hetzelfde is volgens de staatssecre- 
taris-voor- acht-dagen gebleken bij het 
"geschreeuw" om informatici. "Daar hoor

Adviesraad positief over onderzoekscholen
De huidige opbouw van 
onderzoekscholen kan de 
opleiding van onderzoekers 
versterken en een stevige basis 
bieden voor samenwerking, 
dwars op de faculteiten. Het 
verwachte aantal van honderd 
scholen is in dit verband 
helemaal niet gek.

Dat vindt de Adviesraad voor Weten- 
schaps- en Technologiebeleid (AWT). In 
een deze week over de onderzoekscholen 
uitgebracht advies ondersteunt de raad de 
huidige breedtestrategie. Ze ziet het oplei
den van onderzoekers als een hoofdtaak 
van de universiteit. Daarbij past een stelsel 
van scholen dat een groot deel van de 
opleidingen tot onderzoeker huisvest. 
Deels dwars staand op de faculteiten, moe
ten ze leiden tot een universitaire 'matrix- 
organisatie’ waarin het management van 
onderzoek en onderwijs beter van elkaar 
wordt onderscheiden. 

je niets meer van." Of de mega-chip van 
Philips. "Er waren veel meer specialisten 
nodig", aldus In 't Veld. "Er werd voor 
honderden miljoenen in opleidingen geïn
vesteerd. Na twee jaar zette Philips het 
project eenzijdig stop. Zonder ook maar 
een briefje te sturen."
Als de overheid het al niet weet, hoe moet 
een student z'n weg dan weten te vinden, 
wilde de zaal weten. Daar hadden de fo
rumleden nauwelijks een bevredigend ant
woord op, en waarschijnlijk mocht dat ook 
niet worden verwacht. Gebaande paden 
bestaan niet, trapte In 't Veld de open deur 
in. Vandaar dat de aanbevelingen van het 
forum nog het meest deden denken aan 
een peptalk sessie voor werklozen die er na 
tientallen vergeefse brieven geen gat meer 
in zien.
"Creëer je eigen baan", luidde de remedie 
van R. Dekker (Researchcentrum voor On
derwijs en Arbeidsmarkt). UvA- voorzitter 
Gevers zei het meer beeldend, "'s Avonds

De eerdere kritiek van ondermeer de CDA- 
f ractie in de Kamer op de 'gemiste kans' om 
een beperkt aantal centra voor top- onder
zoek te vormen, klinkt in het AWT-advies 
niet door. Volgens de raad is er óók zo'n 
dieptestrategie nodig, maar niets staat dat 
in de weg. De 'tweede geldstroom' van 
ruim 200 miljoen gulden per jaar is er om 
top-onderzoek te stimuleren. En dat kan 
ook zonder apart programma voor onder
zoekscholen.
Over de opbouw van de onderzoekscholen 
tot nu toe oordeelt de raad mild. De 24 
erkende en 50 voor erkenning voorgedra
gen scholen dekken alle grote vakgebie
den. En er zijn wel grote verschillen in 
vorm, omvang en inhoudelijke samenhang 
van de scholen; maar dat was volgens de 
raad ook te verwachten, al was het maar 
vanwege de sterk uiteenlopende organ isa- 
tiegraad van het onderzoek per vakge
bied.
Toch heeft de AWT, zonder concrete voor
beelden, wel kritiek op de kwaliteit van 
sommige scholen: "Voor een deel is het 
oude wijn in nieuwe zakken", zegt ze. 

in Amsterdam loop ik vaak langs een pand 
met wel 20 naamplaatjes aan de muur die 
ik niet kan plaatsen. Ze zijn van oud- stu
denten van de Universiteit van Amster
dam, die zelf iets zijn begonnen op het 
gebied van design, ontwerpen, video. Zij 
kunnen een kaartje voor het Concertge
bouw makkelijker betalen dan ik!" 
Met andere woorden, beschouw je studie 
niet als een vakopleiding, en kijk eens wat 
verder om je heen. Inderdaad, een goed 
gevuld CV is vaak interessanter dan hoge 
cijfers of een zeer vlot afgelegde studie. 
Gevers noemde een onderzoek van de 
Amsterdamse onderwijssocioloog prof.dr. 
J. Dronkers waarvan de strekking vele aan
wezigen bijzonder aansprak: in tegenstel
ling tot de algemene verwachting biedt 
een bestuursfunctie van een corps net zo
veel kans op toetreding tot de zakelijke, 
politieke en ambtelijke elite als vijftig jaar 
geleden.

HOP, Pieter Evelein

Maar vaak is er een basis voor nieuwe 
samenwerking gelegd. En die "nieuwe 
wijn houdt een belofte in."
De adviesraad ziet nog ruimte voor meer 
onderzoekscholen, maar alleen waar dat 
echt een betere organisatie voor onder
zoek en (tweede fase-) onderwijs oplevert. 
De onderzoekschool moet geen doel op 
zichzelf worden, of een verdedigingstruc 
tegen bezuinigingen. De raad is het daar
om met de VSNU eens dat de overheid de 
scholen niet nog eens moet belonen met 
extra geldpremies. De scholen moeten ont
staan waar ze echt meerwaarde opleveren. 
Ook daarbuiten, in kleinschaliger onder
zoek, gaat het leven door.
Tenslotte vindt de raad dat de landelijke 
erkenningscommissie zijn criteria moet 
aanpassen aan de opleidingstaak van de 
scholen. Naast wetenschappelijke presta
ties in het verleden moeten daarom bij 
nieuwe opleidingen vooral ook goede 
plannen als argument voor erkenning kun
nen gelden.

HOP, Frank Steenkamp

U KOOPT TOCH ZEKER GEEN HUIS...
zonder éérst een deskundige te raadplegen.
van der Meulen Vastgoed Adviseurs; voor zoekopdrachten 
volledige begeleiding en deskundig advies bij de aankoop en 
financiering van uw huis.

[Larf© van der Meulen
VAST GOED ADVISEURS)

< Grote Looiersstraat 28b 
<6211 JJ Maastricht
< telefoon 043 -25 28 33

Rijbewijs halen

Spoedcursus Rijbewijs, 40 lessen, 
kursus pech onderweg, theorie 
en examengarantie.

Slechts f 1495,-
Deze kursus duurt ca. 10 weken 
en start 18 februari.
Betalen in termijnen kost niks 
meer.

Natuurlijk weer een initiatief van
Rijschool Dorssers.
Bel nu 043-434343 en maak een 
afspraak!

Zij zijn niet voor niets gevlucht

Zij kunnen niet voor niets studeren

Stichting voor vluchteling-studenten • Giro 76300

Standaard ÜU 
Boekhandel

Nieuwstraat 9
TJ p n m n n Q 6211 Uil Maastricht

niet alleen 
t'oor studieboeken !

Wij zoeken een student die belangstelling heeft om 
onbezoldigd in Maastricht en data-file uit te werken, die 
betrekking heeft op ca. 2500 psychiatrische ziekenhuisop
namen in West-Afrika. Hij/zij kan het materiaal gebruiken 
in een afstudeerwerkstuk en fungeren als co-auteur van 
een artikel.
Geïnteresseerden kunnen contact opnemen met Prof.Ch. 
Kaplan of Prof. J. de Jong, Sectie Sociale Psychiatrie, 
Vakgroep Psychiatrie/IPSER, tel. 043-299774 of kunnen 
contact opnemen met de secretaresse van IPSER, tel. 043- 
299770.

GRATIS SERVICEPAS 
Toptiek accepteert elke gel
dige servicepas van andere 
leveranciers onder dezelfde 
of gunstiger voorwaarden.

Markt 28 
Maastricht 
043-217065

GRATIS: 
screentest + 
oogmeting 
STUDENTEN 
ENTREE KORTING 
Extended wear zachte 
lenzen van 295,- voor 
O.V. jaarkaart prijs

per paar incl. GRATIS 
LENSVLOEISTOF
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Kopij voor het Bulletin inleveren bij onderstaande contactpersonen 
voor het gemelde tijdstip, in de week voorafgaand aan de 
Publikatie. Met vragen of opmerkingen kunt U daar ook terecht.

FdAW (vakgr./comm./studiever.): I.Poolen, Fac.Bur., Kapoenstraat 
2, tel. 883389, voor woe. 12.00 uur.
FdCW (vakgr./comm./studiever.): R.Peters, Fac.Bur. Kapoenstraat 2, 
tel. 883487
FdEW (vakgr./comm./studiever.): B.Staveaux, Fac.Bur., Tonger- 
sestraat 53, tel. 883705, voor do. 12.00 uur.
FdG (vakgr./comm./studiever.): R.le Doux, Fac.Bur., niveau 3, 
kamernr. 3226, UNS 50, tel. 881448, voor woe. 12.00 uur.
FdGW (vakgr./comm./studiever.): E. van Eijsden, Bur.Onderwijs, 
UNS 50, niveau 1, kamernr. 1.249, tel. 881455, voor ma. 12.00 uur.
FdR (vakgr./comm./studiever.): A. Kessen, Bur.Onderwijs, 
Zwingelput 4, tel. 883004, voor woe. 13.30 uur.
$tudenten(sport)ver./studentenpastoraten: N.Plompen,
Stud.zaken, Lenculenstraat 26, tel. 883354, voor do. 12.00 uur.
Instituten behorend bij een faculteit: bij bovengenoemde 
facultaire contactpersoon.
Uitsluitend berichten die niet onder een van bovenstaande 
categorieën vallen: PR & Voorlichting, Bouillonstraat 3, tel. 883081, 
voor vrij. 12.00 uur. Berichten over externe activiteiten worden alleen 
opgenomen als er plaats is.

UNIVERSITEIT ALGEMEEN

Start uitvoering vervoerplan RL
Deze week verschijnt de eerste Intercom Extra met daarin een vragenfor
mulier over het woon-werkverkeer. Ook in 1992 is hierover een enquête 
Sehouden, met het vervoerplan als resultaat. De enquête wordt nu in 
verkorte vorm herhaald om na te gaan of er zich sinds 1992 al ontwik
kelingen hebben voorgedaan in de wijze van vervoer of het aantal 
autokilometers. U kunt op dit vragenformulier aangeven of u interesse 
heeft voor carpoolen. De tijdelijke medewerker die bij de dienst P8<O als 
vervoercoördinator aangesteld is, kan dan de carpool-belangstellenden 
met elkaar in contact brengen. Om de uitvoering van het vervoerplan 
succesvol te laten verlopen worden alle RL-medewerkers vriendelijk 
verzocht om het vragenformulier vóór 11 februari naar de dienst P&O te 
sturen. Ook de reacties van medewerkers die geen belangstelling hebben 
m carpooling zijn belangrijk voor de voortgang van het project.
*hfo: Angel Willems-Soudant, tel. 31 89.

Promotie mw.drs. P. Draaijer
0p 28 januari, om 14.00 uur, verdedigt mw.drs. P. Draaijer haar 
Proefschrift 'Macro- and Microcirculatory derangements in borderline 
hypertension. Relation to salt-sensitivity'. Promotores zijn prof.dr. J.P. 
van Hooff en prof.dr. P.W. de Leeuw. Het onderzoek van mw. Draaijer 
hchtte zich op de vraag of er tussen zoutgevoelige en zoutresistente 
Patiënten met een licht verhoogde bloeddruk verschillen aanwezig zijn 
ln eigenschappen van het bloedvatsysteem. Zoutgevoelige borderline 
hypertensieven bleken stijvere slagaders te hebben dan zoutresistente. 
Deze stijvere slagaders kunnen een verklaring zijn voor het stijgen van de 
bloeddruk tijdens het eten van een zoutrijk dieet. Petra Draaijer is arts bij 
lr|terne Geneeskunde.

Promotie ir. J.M.A. Snijders
0p 28 januari, 16.00 uur, zal ir. J.M.A. Snijders zijn proefschrift 'The 
triphasic mechanics of the intervertebral disc, -a theoretical, numerical 
and experimental analysis-’ verdedigen. Promotor is prof.dr.ir. J.D. 
Janssen.
!p het proefschrift wordt een theoretisch model beschreven dat nodig is 
°m complexe chemische en mechanische veranderingen te bestuderen 
die bij het ouder worden optreden in de tussenwervelschijf. Deze 
veranderingen houden verband met het optreden van lage rugpijn. Hans 
lijders is werkzaam bij TNO-BOUW.

Stipendium van het Ter Meulen Fonds
net Ter Meulen Fonds verleend een stipendium-voor jonge artsen die 
klinisch-wetenschappelijk onderzoek willen verrichten in relatie tot de 
Seneeskunde van de kinderleeftijd. Het onderzoek moet in principe 
“uiten Nederland plaats vinden en voor subsidiëring komen de reis- en 
^blijfskosten in aanmerking.
nfo: secr. Commissie Geneeskunde, KNAW, tel. (020) 551 07 63.

^9r. Boymansprijs 1994
Jaarlijks stelt het mgr. Boymansfonds een of meer prijzen ter beschikking 
v°or een met goed of zeer goed beoordeelde dissertatie of een daarmee 
Selijk te stellen manuscript en voor twee scripties, die met goed of zeer 
9oed beoordeeld werden. In aanmerking komen werken over een aspect 
Vari de sport, de lichamelijke opvoeding, de recreatie of de daarmee 
Sarrienhangende maatschappelijke achtergronden van de sportbeoefe- 
P'ng in het algemeen en meer in het bijzonder vanuit ëen christelijke 
^ensopvatting.
n'°: secr. van het mgr. Boymansfonds, bureau NKS, tel. (043) 13 88 84.

Management competitie voor studenten
e Intermediair Competition in Excellence is een praktijksimulatie over 
®drijfsvoering: teams van 4 studenten leiden een fictieve onderneming. 
e teams moeten beslissingen nemen op het gebied van onder andere 

Meeting, produktie, financiering en research & development.
Wo: Intermediair Competition in Excellence, tel. 020-510 28 78.

VACATURES
chrifte|jjke sollicitaties onder vermelding van vacaturenummer op brief 
n envelop binnen 10 dagen te richten aan de dienst P&O. Interne 
acatures gelden uitsluitend voor medewerkers van de RL.

gnterne vacature 005
'I de FdR bestaat een vacature voor
student-assistenten t.b.v. het onderzoekprogramma Strafrechtple-

Y 9. voor de periode 1 februari 1994 tot 1 september 1994 (0.2 fte).
het verrichten van inhoudelijke en administratief-ondersteunen- 

Werkzaamheden voor bovengenoemd onderzoekprogramma.
^eisten: de gedachten gaan uit naar oudere jaars rechtenstudenten 

met een grote nauwgezetheid en met goede studieresultaten.
Aanstelling: zal geschieden in rang van student-assistent voor 1 dag per 
week. In nader overleg zullen afspraken worden gemaakt over de 
tijdsindeling.
Inlichtingen: Prof.mr G.P.M.F. Mois, tel 043 - 883377/883027 of 
Prof.mr Th.A. de Roos, tel 043 - 883377/883129.

INTERNATIONALE SAMENWERKING

Jongerenproject Nederlandse Rode Kruis
Het Nederlandse Rode Kruis biedt samen met het Deense en het Vlaamse 
Rode Kruis een aantal jongeren (tussen 18-25 jaar) de gelegenheid om 
drie maanden naar Uganda of naar Senegal te gaan. Deelnemers werken 
de eerste twee maanden aan diverse ontwikkelingsprojecten van het 
Ugandese of Senegalese Rode Kruis en kunnen daarna facultatief een 
maand lang zelfstandig door Uganda of Senegal reizen. Samenwerking 
met lokale bevolking staat voorop. Voorbeeldprogramma's:
- het planten van bomen in gebieden die door erosie zijn getroffen;
- de bouw van veilige waterputten;
- het geven van voorlichting over het werk van het Rode Kruis;
- het organiseren van activiteiten voor gehandicapte kinderen.
Het programma verschilt van week tot week.
Deelnemers worden goed voorbereid. Meer informatie: Ina Engelen, tel. 
883211 (tussen 8-12 uur) of Rode Kruis: 070-3846688.

Shell Reisdonatie programma
Dit programma staat open voor 2e-fase studenten aan een Nederlandse 
universiteit of onderzoeksinstelling. De donatie is een bijdrage in de 
kosten van het vervoer naar een wetenschappelijke conferentie of 
congres alwaar men een lezing geeft. Het onderwerp dient in de 
volgende wetenschapsgebieden te vallen: mathematics; physics; chemis
try; technological sciences; toxicology; earth/space sciences; juridical 
science/law; economic sciences. Men komt maar éénmaal voor een 
donatie in aanmerking. Aanvraag dient uiterlijk drie maanden voor 
vertrekdatum in bezit te zijn van Shell Nederland.
Meer informatie en aanvraagformulieren: Ina Engelen.

Barclays graduate recruitment programme
Van dit programma is een aantal brochures en sollicitatieformulieren bij 
het Bureau Internationale Samenwerking binnengekomen. Meer infor
matie: Ina Engelen.

Openingstijden
Het spreekuur 'Studeren in het buitenland' voor studenten en medewer
kers wordt gehouden op woensdag- en vrijdagochtend van 09.00 -
11.30 uur in de Infotheek voor Studie en Beroep van Studentenzaken, 
Oud-Gouvernement, Bouillonstraat 11, kamernr. 0217.

STUDENT EN ZAKEN

Studentenpsycholoog
Voor een gesprek met de studentenpsycholoog Ruud vd Berg, kun je een 
afspraak maken via het secretariaat Studentenzaken, Len.26, kamer 
0310B, 883354.

Studentendecanaat
Het inloopspreekuur is op di. van 14.00 -16.00 u. Lenc.str. 26, K. 310B. 
Detel, spreekuren zijn op ma. en di. van 13.30- 14.00 u. (043) 883354.

Centrale Studentenadministratie
Collegekaarten/bewijzen van inschrijving:
Bij verlies/diefstal van uw collegekaart/bewijs van inschrijving kunt u een 
nieuwe collegekaart/bewijs van inschrijving laten maken cq. afhalen: elke 
wo. 14.00- 16.00 u. U dient dit uiterlijk twee dagen van tevoren d.m.v. 
een formulier aan te vragen en te betalen.
Adreswijzigingen:
Studenten dienen zo spoedig mogelijk hun adres-wijziging schriftelijk 
door te geven aan de CSA.
Opening: ma t/m do 14.00-16.00 u en vr. 10.00-12.00 u.

Openingstijden secretariaat SZ:
ma., di. en wo. 13.30-16.30 u., do. 9.00-12.00 u en 13.30-16.30 u, vrij. 
9.00-12.00 u.

Infotheek voor Studie en Beroep
Openingstijden: ma, di. en do. van 10.00-16.30, wo. en vr. van 9.00- 
13.00.
Verkrijgbaar voor studenten FdR en FdEW in afstudeerfase, het Interme
diair Jaarboek 1994.

Agenda Ichtus
1 febr: CWS-studiekring. Onderwerp: De Reformatie. Info bij Judith, tel 
473502.
2 febr: mensa, 18.00u. Plaats: Verwerhoek 46. Opgave bij Lianne, tel 
250462.

INTEGRAND
Kom je kosteloos inschrijven en dóe kostbare werkervaring op middels 
een Integrand-werkopdracht. Integrand, voor een werkopdracht op 
niveau voor mensen van alle studierichtingen; dus ook voor gezondheids
wetenschappen ! Kom voor info en een inschrijfformulier langs bij 
Integrand, Oude Tweebergenpoort 2, ma. t/m vr. 9.00 -12.30 en 13.30 
-17.00 of bel 883397.

Agenda Thinktank
Voor en door ondernemende studenten.
Wo. 2 febr. van 19.00-22.00 u. voorlichtings-bijeenkomst onderne
mingsplannen m.m.v. Mr. C. Thelen (RL) winnares 1993, TUE-Auditori- 
um, Den Dolech 2 Eindhoven. Thinktank-Centra voor Ondernemerschap: 
tel. 040-472252 of 043-216972.

Agenda AEGEE
Elke di.avond 21.00 heeft AEGEE borrel in Satyricon.
27 jan: Lezing drugstoerisme in de Euregio

Agenda SIB
Elke do. ledenborrel in Van Sloun vanaf 22:00 uur.

2 febr: Simulatiespel Europees Parlement. Hoe functioneert het Europees 
parlement? Vooraf kun je om 18:00u eten bij Servatius. Om 20:00u 
begint het spel in het gebouw van Servatius aan de markt. Het eten kost 
FL6.50, het spel is gratis. Opgave gewenst bij nicolette(212935) of Bram 
(473226).
3 febr: Surinaams eten met I.K. Kaarten te krijgen op de borrel van 27 Jan.
3 febr: Actualiteitenborrel georganiseerd door de werkgroep Gezond
heid in de Wereld. Aanvang 20.00u in de Tribunal. Meer info krijg je bij 
Vera (636275).
4 febr: Excursie naar de drinkwatervoorziening in Schinveld. Vertrek om 
11,00u vanaf station Maastricht CS. We lunchen in Schinveld en bezoe
ken om 14.00u de drinkwatervoorziening. Opgave bij Mark (437331).

Agenda Tafelstraat
Do. 27 jan. 20.00 u. Groep Poëzie; 20.00 u. Intuïtief Tekenen
Ma. 31 jan. 20.00 u. Bijbeltwijfelgroep
Di. 1 febr. 18.00 u. Koorrepetitie; 19.30 u. Toneelrepetitie
Wo. 2 febr. 16.30 u. Yogagroep; 18.00 u. Tafelen, opgeven voor 4 uur; 
20.00 u. Filosoferen ... na Tafelen over Carl Jung, m.m.v. Dr.M.Kardawn; 
20.00 u. Filosofiegroep "De Liefde". Behoefte aan een gesprek met één 
vd pastores? Kom langs of bel (tel.215651)

Agenda R.K.S.V. Servatius
za 29 jan.: dagje Den Haag (inteken-activiteit).
Elke wo.avond is er mensa om 18.30 u. Inschrijving tot 12.00 u. wo. 
Kosten: f5,- leden, f6,50 introducés. Boschstraat 97, Maastricht, 
tel.211126

LV&S

Geen programma LV&S
In de periode ma. 14 t/m vr. 18 febr. is er geen programma LV&S ivm 
carnaval. De balie en secretariaat van het buro zijn ook gesloten. Vanaf 
ma. 21 febr. start het programma weer en is de balie geopend van 13.00-
16.30 u.

Golfcursus
Wo. 23 febr. start een beginnerscursus golf olv R. Kok in sporthal 
Randwijck. Tijd: 14.45-15.45 u. Cursus: 7 lessen. Kosten: f 50,-. Sport- 
kaart verplicht.

Muy thai wijziging
De muy thai training olv Sportschool Zenden vervalt op wo. Deze training 
wordt gecombineerd met het boksen olv L. Gerards op do. van 21.30-
22.30 u.
Sportkaarten halve prijs
Vanaf 1 febr.'94 zijn sportkaarten/zwemabonnementen bij LV&S ver
krijgbaar voor helft van de prijs (geldig t/m juni'94). Meer info bij LV&S, 
tel 883132.

Squashcursusen
In de week van 11 apr. starten cursussen squash voor beginners en 
gevorderden in het Squashcentrum Maastricht, Brusselsestr 74A. Cur
susduur: 8 lessen a 1 u. De keuze bestaat uit ma., di. of do. Tijden o.a.: 
12.30-13.30 u. 16.00-17.00 u. of 17.00-18.00 u. Kosten: f 55,-. Sport- 
kaart verplicht.

Volleybal competitie
Eind febr. start opnieuw de volleybal competitie olv B. Hendrickx in 
sporthal Randwijck. Er kan worden ingeschreven in 2 categorieën: 
recreatief, start 23 febr. of prestatief start 2 mrt. Tijd: 21.30-23.30 u. 
Sportkaart is verplicht voor alle leden van een team. Inschrijven voor 10 
febr. Vol is vol!

Weerbaarheid kursus
Di. 22 febr. start een kursus weerbaarheid olv Th. Besjes. Tijd: 19.30- 
22.00 u. Cursusduur: 5 à 6 lessen. Plaats: Gymzaal Pres. Rooseveltlaan 
101 (MEAO-MTRO). Kosten: f 15,-. Inschrijven bij LV&S voor 18 febr.

Mededeling LUSS
Kom voor inschrijvingen en/of informatie over toernooien langs bij de 
LUSS: Limburgse Universitaire Studenten Sportstichting ofwel de Maas- 
trichse Studenten Sportraad. Tijdens ons info-uur, ma. t/m vr. 12.30-
13.30 u. is altijd iemand aanwezig in de LUSS-kamer, Lenculenstraat 26. 
Tel: 883080.

STUDIUM GENERALE

OPEN HUIS IN DE BOVENKAMER
over hersenen als orgaan tussen lichaam en geest
Conflicterende visies in de psychiatrie
Di. 1 febr., 20.00 u., Collegezaal Nieuwenhof, Zwingelput 4, toegang: 
gratis.
Debat met: prof. dr. M. van den Hout, hoogleraar geestelijke gezond- 
heidkunde, RL, prof.dr. H.M. van Praag, hoogleraar psychiatrie, RL en dr. 
G.F. Koerselman, psychiater St. Lucasziekenhuis, Amsterdam. Gespreks
leider: dr G. Widdershoven, docent gezondheidsethiek, RL.
De psychiatrie heeft veel bijgedragen aan kennis over de menselijke 
psyche. In dat spanningsveld van wetenschap en praktijk, zijn zeer 
uiteenlopende visies op de lichaam-geestproblematiek ontstaan. De 
meest extreme controverse is die tussen de materialisten, die de geest tot 
iets stoffelijks herleiden, en de immaterialisten, die beweren dat ook het 
lichaam onstoffelijk is.

DE CULTURELE SALON
Paul de Wispelaere met Cyrille Offermans
Wo. 2 febr., 20.00 u., Salon Oud Gouvernement, Bouillonstr 3, toegang: 
stud: f 5,00 / overigen: f 7,50 (kaartverkoop aan de zaal). Paul de 
Wispelaere (1928) is zowel in Vlaanderen als in Nederland bekend en 
wordt gewaardeerd vanwege zijn vlekkeloos taalgebruik en de rijke, 
uiterst genuanceerde woordenschat, maar ook en vooral vanwege zijn 
positie als criticus en essayist. Onderwerpen die hem ter harte gaan, zijn: 
het conflict tussen mythe en geschiedenis, de samenhang tussen erotiek 
en de beleving van de natuur en de woede over de stelselmatige 
vernieling van het natuurlijk leefmilieu.
[GRENZEN AAN TOLERANTIE
Tolerantie t.o.v. de zieke
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Do. 3 febr., 20.00 u., Coll.zaal Nieuwenhof, toegang: gratis. Lezing door: 
prof. dr. H. Philipsen, hoogleraar medische sociologie, RL. Co-referent: 
prof. dr. G. Kok, hoogleraar gezondheidsvoorlichting en opvoeding, RL. 
Gespreksleider: prof. dr. F. van Wijmen, hoogleraar gezondheidsrecht, 
RL.
Idealiter verdient een zieke alle toewijding en verzorging. Maar wie 
bepaalt of iemand echt ziek is en recht heeft op hulp. Philipsen vindt het 
etiket 'ziekte’ van belang, omdat het zowel stigmatiseert als onhebbelijk 
gedrag legitimeert. (In)tolerantie jegens zieken heeft niet alleen te maken 
met angst voor besmetting, maar ook met de verstoring van het eigen 
welbevinden. In onze (in)tolerante omgang met AIDS-patiënten lijken al 
deze vormen van angst een rol te spelen. Kok licht dit toe in zijn co- 
referaat.

OPEN PODIUM
Do. 3 febr., 20.30 u., Kumulus-theater, Herbenusstr 89, toegang: f 2,50. 
Voor de derde keer dit seizoen organiseert het SG i.s. m. studentenvereni
ging Koko een open podium. Zowel de beginnende als de meer ervaren 
podiumkunstenaar mag zijn kunnen vertonen. Inschrijven: vóór ma. 31 
jan. bij het Bureau Studium Generale: 883541 (ma. t/m do. v. 9.00 t.
15.30 u ).

CURSUSSEN
Vanaf 31 jan. start het SG weer met cursussen modeltekenen 
(ma.avond), aquarelleren (di.avond), tekenen (di.avond), modelschil- 
deren (wo.avond), schilderen (do.avond). De cursussen bestaan uit 10 
lessen a 2 u. Kosten: f 95,- (stud)/f 130,- (medw). De kosten voor 
modeltekenen en -schilderen zijn f35,- hoger. In maart gaan we van start 
met cursussen theater-, film-, en kunst kijken. Wil je meer info bel dan SG: 
883541 (ma. t/m do. 9.00 - 17.00 u.).

WETENSCHAPSWINKEL

Bij de Wetenschapswinkel staan de volgende onderzoeksvragen open:
- Onderzoek naar de effecten van de bezuiniging in het Kruiswerk 
(FdGW)
- Onderzoek naar nieuwe vormen van ouderenzorg, woonzorgcom
plexen. (FdGW)
- Imago-onderzoek en onderzoek naar de bekendheid van het Steunpunt 
Zelfzorg. Het Steunpunt Zelfzorg ondersteunt pat-, ouder-, gehandicap
tenverenigingen, zelfhulp- en contactgroepen.(FdGW)
- Onderzoek naar subsidiestromen en naar de wenselijkheid van een 
nieuwe, centrale organisatiestructuur voor kinderopvang (Economie) 
De onderzoeken kunnen als onderwijsverplichting gelden: jaarwerkstuk, 
opstel, paper, (eind)scriptie. Begeleiding vanuit de faculteiten is toege
zegd. Meer informatie: Wetenschapswinkel, Looiersgracht 14, tel: 
883120/883529.

el ALGEMENE WETENSCHAPPEN

Kennistechnologie

Op 1 februari a.s. van 14.00 uur tot 16.30 uur in de Spiegelzaal, 
Kapoenstraat 2, zal G. Tacken een voordracht verzorgen over de studie 
Kennistechnologie voor alle bij deze studie betrokken medewerkers.

Dinsdag 8 februari, 20.00 uur, Collegezaal Nieuwenhof, organiseert 
Studium Generale een bijeenkomst getiteld: "De menselijke geest en de 
computer". Prof.dr. J.v.d.Herik gaat dan in op de vraag of het menselijk 
bewustzijn analogiëen vertoont met de werking van computers, en 
welke ethische en maatschappelijke gevolgen dit heeft.

CULTUURWETENSCHAPPEN

Onderwijsbalie
Openingstijden:
maandag: 09.30 - 10.30 uur; dinsdag en donderdag: 13.00 - 13.30 uur 
woensdag en vrijdag: 11.30 - 12.15 uur
Roosters en blokboeken voor de 4e periode kunnen vanaf donderdag 20- 
01 worden afgehaald.
Attentie: buiten de openingstijden wordt geen onderwijsmateriaal ver
strekt!!!

Herkansingen
De eerste herkansingsronde voor de blokken 1.1 t/m 1.3 en 2.1 t/m 2.3 
vindt plaats op 28-02 en 02-03.
Iedereen die aan een herkansing wil deelnemen, dient zich hiervoor op 
te geven. Meer informatie over wijze van inschrijven, tijdstippen en 
locaties vind je op de publicatieborden.
Herkansing pract. "Methoden van cultuurhistorisch en historisch-socio- 
logisch onderzoek": donderdag 3 maart, van 09.00-11.00, Spiegelzaal

Eindopdracht pract. Techniek
De afsluitende opdracht van het pract. Techniek moet uiterlijk op dinsdag 
22 februari worden ingeleverd.

Studie-adviseur
Studie-adviseur Thijs Hoex is aanwezig op maandag, dinsdag, woensdag 
en vrijdag.
Open spreekuur: woensdag van 10.00 - 11.00 uur.
Voor een afspraak buiten het spreekuur kun je bellen, tel. 883616. 
Secretaris Vaste Commissie voor de Examens
Als je vragen hebt over het examenreglement, over toetsen, studiepun
ten, etc., dan kun je terecht bij de secretaris van de VCE, Resi Peters, 
kamer 0023, tel. 883487 (dinsdag t/m vrijdag).

Agenda CWSV Orakel
openingstijden kamer: maandag t/m donderdag, 13.00-13.30 uur 
openingstijden reductieburo: maandag en dinsdag, 13.00-13.30 uur 
Mededelingen:
- Er hangt een prikbord en een brievenbus van Orakel in de koffiehoek, 
Kapoenstr. Alle informatie wordt voortaan via het prikbord bekendge
maakt. Ideëen, aanmeldingen en berichtjes voor Orakel s vp. in de 
brievenbus.
- De foto's van het kerstdiner en het feest liggen op de Orakelkamer; ze 

kunnen bijbesteld worden.
- Willen de 2 mensen die lid zijn geworden van Orakel, maar niet hun 
naam (alleen een handtekening) op de acceptgiro hebben gezet, zich 
bekendmaken bij Thomas Schillemans.
Vakature: Orakel zoekt twee mensen voor het reductiebureau. Reacties 
bij Freek.
Lid worden? Wordt lid!

GENEESKUNDE

Mededeling Bureau Onderwijs
Getuigschriftenuitreiking 23 en 30 maart a.s.
Op 23 maart a.s. vinden de volgende getuigschriftenuitreikingen plaats: 
doctoraalgetuigschrift : 13.45 uur 
basisartsgetuigschrift : 15.00 uur
Op 30 maart a.s. vindt de volgende uitreiking plaats: 
basisartsgetuigschrift : 15.00 uur
Alle uitreikingen vinden plaats in de St. Janskerk te Maastricht. Iedere 
kandidaat krijgt een officiële uitnodiging voor de uitreiking. Er vinden 
twee uitreikingen voor het basisartsgetuigschrift plaats. Voor welke 
uitreiking je bent ingedeeld, wordt omstreeks 10 maart 1994 bekend 
gemaakt. Houdt hier dus rekening mee in je planning! !
Op 9 maart vindt er een vragenuurtje plaats inzake toepassing van 
Onderwijs -en examenreglement/Regels en Richtlijnen:
14- 15 uur studenten en studiebegeleiders jaar 2 en 3
15- 16 uur studenten en studiebegeleiders jaar 4 
Locatie: Auditorium Randwijck Deb1

Bloktoets
Blok 2.4 vrijdag 4 februari 11.30-13.30 Sporthal De Heeg

MFV REFLEX
Op woensdag 2 februari zal dhr. Oderwald vertellen hoe het is om 
gezondheidszorg te verlenen in oorlogsgebieden. Via de media krijgen 
we allerlei beelden op ons afgevuurd, maar wat voel je eigenlijk als je er 
middenin zit? Dhr. W. Oderwald is net terug uit Cambodja waar hij als 
verpleegkundige voor Artsen Zonder Grenzen werkzaam is geweest. Je 
bent van harte welkom om 13.30 uur tot 15.30 uur in het auditorium 
(Deb.1).
Entree: Reflexleden ƒ1,-, niet-leden ƒ1,50. Let op de posters!

Activiteitenagenda MFV Reflex
di 25-1 Lezing 'Traditionele Chinese Geneeswijzen' door commissie 
complementaire geneeswijzen groene zaal (UNS 50) 19.30 uur 
wo 2-2 Lezing "Werken in oorlogsgebied, hoe is dat?” door commissie 
Tropen auditorium (Deb. 1) 13.30-15.30 uur.
wo 9-2 Biereliereavond in de Preuverij
Meer informatie over deze activiteiten is te verkrijgen in de Reflexkamer 
(1.153).

Mededelingen Bureau Internationale Betrekkingen 
2nd International Students' Scientific Conference, May 13-14, 
Gdansk, Poland.
The Students' Scientific Society at the Gdansk Scool of Medicine invites 
all medical students to submit their original unpublished papers for the 
general program. The students who are planning to attend this meeting 
can be sure that they will find new ideas and contacts with colleagues, 
a forum for exchange of scientific experiences as well as spending two 
enjoyable days. More information and registration form can be found on 
the information desk near the reception at the faculty of Medicine, 
Uns50, or during student consulting hours: Tuesday between 12.BO-
13.30 (room 3.324) and Friday between 11.30-12.30 (room 1.150A). 
Het Centre National des Concours d'internat (CNCI) deelt mede dat de 
examens voor buitenlandse geneeskunde studenten voor de franse 
"Internat en Medecine" dit jaar in juni zullen plaatsvinden in plaats van 
oktober. Dat betekent dat de inschrijftermijn voor buitenlandse artsen nu 
vier weken is. Inschrijvingen vinden plaats van 28 februari t/m 28 maart. 
Inschrijfformulieren en informatiegids zijn te verkrijgen bij: CNCI, 50 rue 
Castagnary, F - 75015 Paris, France. Tel.0033145339425. Fax 
0033148562670 of DRISS de Haute Normandie, Concours de l'lnternat 
en Medecine a titre etranger, Immeuble Le Mail, 31 rue Malouet, F-86107 
Rouen Cedex, France. Examendata 2 en 3 juni.

Drie beurzen Indian Council of Cultural Relations.
Het ICCR (Indian Council of Cultural Relations) heeft een aanbod voor 3 
beurzen voor Nederlandse studenten of staf. Aanvragen moeten in 6- 
voud voor 10 februari a.s. bij de Indiase ambassade te Den Haag worden 
ingediend.
Voor meer informatie en voor de aanvragen: Bureau Internationale 
Betrekkingen tijdens het studentenspreekuur: dinsdag tussen 12.30-
13.30 (kamer 3.324) en vrijdag tussen 11.30-12.30 (kamer 1.150).

Farmacotherapeutisch kompas 1994
De Ziekenfondsraad stelt de vakgroep Farmakologie jaarlijks in staat een 
jaargroep studenten van de FdG gratis een exemplaar van het Farmaco
therapeutisch Kompas te verschaffen. Dit kompas geeft een overzicht 
van alle in Nederland beschikbare geneesmiddelen. Per middel wordt een 
advies voor gebruik gegeven door de Centrale Medische Farmaceutische 
Commissie van de Ziekenfondsraad. De vakgroep Farmakologie heeft 
besloten alle derde jaars studenten het Kompas te geven. De studenten 
kunnen het Kompas, na overlegging van hun studentenkaart, persoon
lijk vanaf 31 januari tot uiterlijk 11 maart afhalen bij het sekretariaat 
Farmakologie, kamer 4.246, nivo 4, UNs50.

Cursus Loopbaanontwikkeling
In de periode maart/april wordt de cursus Loopbaanontwikkeling aange
boden. De cursus is gericht op arbeidsmarktoriëntatie en zelfkennis. Het 
doel van de cursus is inzicht te krijgen in eigen wensen en 
kwaliteitenm.b.t. een beroepstoekomst. Aanameldingsformulieren zijn 
verkrijgbaar bij de balie van buro Onderwijs. Inschrijven d.m.v. inleveren 
van het formulier en betaling van f 40,- bij het secretariaat Vaardigheids- 
onderwijs GW, 5e verdieping, kamer 5.403, UNs50.

KOBERAAD AVOND 11/2/94
"JACHTSEIZOEN '94 GEOPEND!" een minicursus solliciteren
Op vrijdagavond 11 februari vindt de volgende Koberaadavond plaats. 
Zoals gebruikelijk begint het vergadergedeelte om 20.00 uur, waarin 
deze keer de stage psychiatrie centraal zal staan. Na een korte pauze met 
koffie, thee en koekjes zal om 21.15 het themagedeelte beginnen.

Onze sollicitatie cursus in oktober en november '93 was een dermate 
groot succes dat we veel mensen die zich aangemeld hadden moesten 
teleurstellen. Omdat solliciteren toch zo'n hot item blijkt te zijn bieden we 
rondom dit onderwerp een thema avond aan. Drs. F. Nanhekhan, intern 
opleider bij de WAA, heeft zich verdiept in de materie aangaande een 
eerste sollicitatie en zal een mini-mini-cursus solliciteren geven. Ze zal op 
alle aspecten rondom een sollicitatiegesprek ingaan, maar de nadruk ligt 
op de vraag: "Hoe presenteer ik mijn negatieve kanten zo goed mogelijk: 
hoe verkoop ik mezelf dus? ". Daarnaast zal er iemand van de sollicitatie
commissie HA-geneeskunde aanwezig zijn om praktische tips te geven. 
Een avond met rendement voor eenieder die binnenkort de banenmarkt 
op moet!
In Kozijn nr. 2 kun je hier meer informatie over vinden.
LET OP! ! Deze avond vindt plaats in onze locatie aan het Vrijthof: 
DIENSTENCENTRUM, VRIJTHOF 26, 2 deuren verder dan de Perroen.

GEZONDHEIDSWETENSCHAPPEN

Herkansing bloktoets 3.1.1 Beleid en beheer
Op maandag 21 maart 1994 (maandag na carnavalsweek) vindt de 
formele mogelijkheid tot herkansing voor bloktoest 3.1.1. "Strategisch 
management en marketing" plaats. De inhoud van de stof is gelijk aan 
die van de toets van oktober 1993. Deze herkansings-toets wordt 
gehouden van 14.00-16.0 uur in de vergaderkamer BLW/GR, 5e etage 
UNS 50. Opgave tot deelneming vooraf en alleen schriftelijk in herkan- 
singsklapper bij Balie 1 e etage of via postvak blokcoördinator A. Meijer, 
Vakgroep Beleidswetenschap, kamer 5.335A, Se etage UNS 50.

Diploma-uitreiking beleidsmedewerker Milieu en Gezondheid
Op 3 februari om 14.00 uur, diploma uitreiking post-academische 
opleiding beleidsmedewerker Milieu en Gezondheid in de Blauwe Zaal 
Uns 50).

Vereniging Belangenbehartiging Geestelijk Gezondheidkundigen 
Maandag 31 januari organiseert de Commissie Onderwijs en Onderzoek 
een lezing in het kader van blok 2.4.G. "Sociale en culturele context van 
gedrag". Spreker: Prof. Joop de Jong, transcultureel psychiater. Onder
werp: "Transculturele psychiatrie: In hoeverre komt 'gekte' in alle cultu
ren voor en wat zijn de verschillen in expressie?". Tijd: 16.00 - 17.00, 
lokatie: rode collegezaal (0480) Universiteitssingel 50. Leden VBGGK: 
gratis/ niet leden: f 2,50. Inschrijven via lijst bij Büro Onderwijs GW (bij 
postvakjes). Informatie: commissie O&O: Karin Pool, tel. 043-215435 of 
Anoek Weertman, tel. 043-212935.

Cursus Solliciteren
In de periode maart/april 1994 wordt er een sollicitatietraining van twee 
dagen georganiseerd voor ouderejaars studenten Gezondheidsweten
schappen. De volgende onderdelen komen in de training aan bod. 
Loopbaanplanning: wat voor soort werk wil ik? - Zoeken en analyseren 
van een advertentie. Het opstellen van een curriculum vitae en een 
sollicitatiebrief, en - het voeren van sollicitatiegesprekken met de trainer 
of gastdocent. Richtlijnen en achtergrondinformatie met betrekking tot 
deze onderdelen staan beschreven in het boek 'Arbeidsmarktoriëntatie 
en solliciteren' (1992) van M.L. Schreurs en J. Hommes. Tot en met 7 
februari a.s. Inschrijving d.m.v. een inschrijfformulier te verkrijgen bij de 
balie van Büro Onderwijs GW en het Secretariaat van het Vaardigheids- 
onderwijs, k. 5.403. Kosten: fl. 40,—, dit is inclusief het boek van 
Schreurs en Hommes.

Cursus Loopbaanontwikkeling
In de periode maart/april 1994 wordt de cursus Loopbaanontwikkeling 
aangeboden. De cursus is gericht op arbeidsmarktoriëntatie en zelfken
nis. Het doel van de cursus is inzicht te krijgen in eigen wensen en 
kwaliteiten met betrekking tot een beroepstoekomst. Aanmeldingsfor
mulieren zijn verkrijgbaar bij de balie van Büro Onderwijs. Inschrijven 
door middel van het inleveren van het formulier en betaling van fl. 40,— 
bij het secretariaat Vaardigheidsonderwijs GW, 5de verdieping, kamer 
5.403, UNS50.

Student gevraagd
Met spoed gevraagd student die in het kader van zijn/haar stage/ 

afstudeerscriptie voorbereidend onderzoek wil doen ten behoeve van 
een campagne tegen onverantwoord geneesmiddelen gebruik. Bij voor
keur GVO-student. Inlichtingen: V. Damoiseaux, tel.: 882225.

SBBG activiteiten
Op 8 februari organiseert de SBBG een bezoek aan Eurotransplant en 
TNO in Leiden. Dit uitstapje duurt de hele dag en is voor SBBG-leden 
gratis, niet-leden betalen fl.2,50. Je kunt je telefonisch opgeven bij 
Mariëlla Goosen (623589). Op 31 jan, 3 en 7 feb kun je je, tussen 12.00 
tot 13.30u. in het trefcentrum, ook mondeling opgeven. Op 9 februari 
heeft de SBBG dhr. Selder van het Rode Kruis uitgenodigd. Dhr. Selder 
geeft een interessante lezing over werkzaamheden van het Rode Kruis 
(onder andere over internationale projecten). Tijdstip: 10.30-13.00 uur, 
plaats: UNS50, zaal 0406. Iedereen is van harte welkom!

Symposium
Donderdag 24 maart a.s. wordt door de VBGGK een symposium georga
niseerd onder de titel 'Gek kind'. Tijdens deze dag zullen tal van aspecten 
met betrekking tot het thema 'kinder- en jeugd psychopathologie’ aan 
de orde komen. Lokatie: Uns 50, tijd: 10.00-18.00 uur.
Informatie en inschrijfformulieren: secretariaat tel. 881479 ( maandag, 
woensdag en vrijdag) of schrijven naar Symposium 'Gek kind', Postbus 
487, 6200 AL Maastricht.

Stageplaats/werkervaringsplaats student BB.
Onderwerp van de stage is het inventariseren en analyseren van 'health 
interview' gegevens uit circa 20 Europese landen. Het gaat o.a. om WHO 
health for all indicatoren. Een deel van de te analyseren tabellen is is reeds 
beschikbaar. De student moet door middel van telefonisch en/of schrif
telijk contact voor aanvulling zorgen, de tabellen in de computer invoe
ren en analyseren. Er moet een engelstalig rapport geschreven worden. 
Stageplaats: Centraal Bureau voor de Statistiek te Heerlen. Duur van de 
stage: 3 tot 6 maanden. Er wordt een stagevergoeding gegeven. Contact 
opnemen met G. Jongerius-de Gier, stagecoordinator Beleid en Beheer 
tel. 881690 of met Silvia Evers vakgroep EGZ tel. 881727.

ECONOMIE
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LITERATUUR BLOK 2.3. BE MARKETING
Als verplichte literatuur bij blok 2.3 BE marketing geldt Leeflang en 
Beukenkamp. Indien dit boek niet meer verkrijgbaar is, doordat binnen
kort een nieuwe druk verschijnt, kan als alternatief gebruik worden 
gemaakt van Kotler, Marketing Management, Prentice Hall, 8e editie.

SPREEKUREN STUDIE-ADVISEURS FdEW
Met ingang van 1 januari 1994 zijn de studieadviseurs van de FdEW 
bereikbaar op de dinsdagen en donderdagen.
Voor kortdurende gesprekken houden de studie-adviseurs op dinsdag 
en donderdag open spreekuren van 10.00 tot 11.00 uur en telefoni
sche spreekuren van 13.30 tot 14.30 uur.
Voorzie je dat een gesprek langer zal duren dan tien minuten, maak dan 
een afspraak. Afspraken kunnen gemaakt worden via het secretariaat 
(Mw M-L Panis, kamer 3.068, telefoon 88 3828).
Studenten die hun propaedeuse nog niet behaald hebben kunnen 
terecht bij Robert Pans (kamer 3.052B, telefoon 88 3846), doctoraalstu
denten kunnen terecht bij Monique Welten (kamer 3.052A, telefoon 88 
3776).

efm agenda

EFM Alfa
09 en 10 februari Excursie naar Amsterdam: De Nederlandsche Bank en 
Optiebeurs
17 maart lustrumfeest met Rowwen Heze in sporthal Randwijck.

EFM IMperator
03 februari Algemene Ledenvergadering

mma
1 maart: Sawa Reel (De beste reclamespotjes van het afgelopen jaar).

SIGMA
SIGMA is de studentenbeleggingsvereniging in Maastricht en heeft op 
het moment een belegd vermogen van ruim f 20.000,-.
08 februari Algemene Ledenvergadering, TS53, 19.30 uur, daarna Van 
Sloun
08 februari Lezing over aandelen door iemand van Beursplein 5 
Voor meer informatie : Abtstraat 4, k 1.002, tel 883790.
Kantooruren Ma t/m Do 13:00-14:00.

aiesec
informatiemiddag buitenlandse stages
AIESEC-Maastricht presenteert: info-middag buitenlandse stages ABN- 
AMRO.
Vrijdag 4 februari, kamer 0089 (TS 53) aanvang 14.00 uur.
Voor De Stages ga je naar De Bank.
CHAMP
Champ is een case-studie competitie georganiseerd door Unilever en de 
London Business School. Er zal gestreden worden door teams van 4 
Personen. De kwalificatie-ronde zal in Rotterdam tussen 8 en 10 april 
plaatsvinden. De finale is een maand later in Londen.
Het prijzengeld bestaat uit 2000 ECU en een stage, aangeboden door de 
sponsor
van dit alles, Unilever. Wil je meer weten of wil je je team meteen 
inschrijven? Kom dan naar de AlESEC-kamer, Abtstraat 4, kamer 2.002 
& 2.004. Telefoon: 043-88 3863.

STICHTING REDUCTIEBURO ECONOMIE
Openingstijden: Maandag 31-1 t/m donderdag 03-2: 10.00-16.00
Vrijdag 04-2: 10.30-12.30

Openingstijden Onderwijsbalie BO
Maandag t/m vrijdag van 10.15-11.15 uur en van 14.15-15.15 uur. Op 
maandagavond is de balie ook geopend van 20.00-21.00 uur.

Mededeling van de Examencommissie
Tot en met het huidige academische jaar worden op de cijferlijst bij het 
doctoraalgetuigschrift alleen de cijfers van het einddoctoraal vermeld, dit 
is al een aantal jaren het gebruik.
Met ingang van 01.09.1994 zullen op de cijferlijst bij het doctoraalge
tuigschrift ook de cijfers van het basisdoctoraal worden vermeld. Studen
ten die slagen voor het doctoraalexamen met een compensatie in het 
basisdoctoral (één blok waarvoor een 5 is behaald gecompenseerd met 
een ander blok waarvoor een 7 is behaald) zullen dus ook die onvoldoen
de (5) op hun cijferlijst terugvinden.
Betreffende studenten die dit wensen te voorkomen dienen de behaalde 
onvoldoende te herkansen voordat bespreking van de studieresultaten 
wordt aangevraagd.
Nadere informatie hierover is verkrijgbaar aan de onderwijsbalie.

Verkrijgbaar aan de balie
Opsteltitels jaar 3 + 4 FR. Uiterste inleverdatum 26.01.1994.
Roosters en blokboeken blok 2 NR avondopleiding.
Roosters en blokboeken blok 3 NR+FR dagopleiding.
Opsteltitel proefopstel avondopl. jaar 3. (Voor inleverdata zie tijdschema)

Colleges
26.01 : college Onrechtmatig gedrag 09.00-10.30 uur Collegezaal TS53 
26.01: college Sociale Wetenschappen 13.00-14.30 uur Aula TS53 
26.01 : college Criminaliteit NR+FR 16.00-18.00 uur Collegezaal TS53 
02.02: college Onrechtmatig gedrag 09.00-10.30 uur Collegezaal TS53 
02.02: college Belastingrecht voor ondernemingen door A. Pleijsier: 
Inleiding IB winst/lnleiding VPB
02.02: college Sociale Wetenschappen 13.00-14.30 uur Aula TS53 
02.02: college Criminaliteit NR+FR 16.00-18.00 uur Collegezaal TS53 
Studentenenquêtes, wat gebeurt er mee?
In de laatste week van ieder blok wordt aan jullie gevraagd jullie mening 
te geven over een aantal aspecten van het onderwijs: blokboek, functio
neren tutor en onderwijsgroep, hoorcolleges, etc. Van jullie mening 
wordt een verslag gemaakt dat naar de verschillende betrokkenen 
(planningsgroep, OC) wordt toegezonden en met hen wordt doorge
sproken. Op basis van dit verslag worden evt. veranderingen voor 
komend jaar vastgesteld. Sinds kort hangt rechts naast de balie van Büro 
Onderwijs een excerpt van dit verslag, copieën van het gehele verslag 
liggen ter inzage bij de balie.

Bureau Stages
Locatie bureau stages: kamer 2215-OG. Spreekuur maandag en woens
dag van 12.30-13.30 uur.
- In blok 3 zijn er verschillende stagemogelijkheden op het gebied van het 
milieurecht. Inlichtingen bij Bureau Stages, tel. 883274.
- Studenten Nederlands recht die in het studiejaar '94/'95 een stage 
willen volgen, worden uitgenodigd voor de voorlichtingsbijeenkomst op 
woensdag 23.02.1994 van 14.00-15.00 uur in de Collegezaal Nieuwen
hof. Inschrijfformulieren zijn dan ook verkrijgbaar. Opgave voor de stages 
dient te gebeuren voor 31.03.1994.

Cursus Loopbaanontwikkeling
In de periode maart/april 1994 wordt de cursus Loopbaanontwikkeling 
aangeboden. De cursus is gericht op arbeidsmarktoriëntatie en op 
zelfkennis. Doel van de cursus is inzicht te krijgen in eigen wensen en 
kwaliteiten met betrekking tot een beroepstoekomst. Nadere informatie 
en aanmeldingsformulieren zijn verkrijgbaar aan de onderwijsbalie. 
Inschrijven door middel van inleveren van het formulier en betaling van 
het cursusgeld fl. 40,- bij het secretariaat Vaardigheidsonderwijs GW, 
kamer 5.403, UNS50.

ELSA-agenda
- 3-10 februari: bezoek Deense studenten aan Maastricht
- 9 februari: feest in de Orcus
- 19 februari: Gala in Brussel !
- 28 maart-2 april: Seminar 'Human rights on the threshold of the 21st 
century; Athene, Griekenland (220 DM, inschrijven vóór 15 februari). 
Informatie over deze activiteiten tijdens het ELSA-spreekuur: 13.30- 
14.30 in de verenigingskamer Nieuwenhof; 883071.

Strafrechtdispuut AVAS
Excursie Bijlmerbajes op vr 28 januari, vertrek 10.54uur. Inschrijven ma 
10 jan 12.30-13.30 ingang Nieuwenhof. Zie ook het publicatiebord. 
Vrijdag 25 februari excursie militaire gevangenis Nieuwersluis!

Agenda jurist in bedrijf
9 feb: bedrijvendag
16 maart: individuele gesprekkendag, speciaal voor einddoctoraalstu- 
denten die een sollicitatiegesprek willen oefenen! ! Inschrijving vanaf de 
bedrijvendag
1 juni: opleidingenmiddag
HOUDT OOK HET JIBULLETIN IN DE GATEN !!!!!!!!!

FIRST Maastricht
FIRST organiseert een studiereis met als thema het verdrag Nederland- 
Amerika. Van 2 t/m 12 april zullen 23 studenten en twee leden van de 
vakgroep Belastingrecht naar New York en Chicago afreizen. Hieraan 
voorafgaand organiseert FIRST Maastricht in samenwerking met de 
vakgroep Belastingrecht en Eurofiscus een symposium over het genoem
de verdrag. Deze zal dinsdag 1 februari in de aula van het Jezuïtenkloos- 
ter aan de Tongersestraat 53 gaan plaatsvinden. Aanvang 13:30 uur. 
Entree fl. 150,-.
Op maandag 31 januari zal FIRST een nieuw en gratis juridisch econo
misch studentenblad, de FIRM, uitgeven. Ter lancering is er een borrel in 
het Kruithuis van 17:00 tot 19:00 uur voor FIRST-leden en genodigden. 
Op woensdag 23 februari wordt er een bedrijfsbezoek naar Loyens & 
Volkmaars georganiseerd. Inschrijven kan o.a. op de door JIB georgani
seerde Bedrijvendag op 9 februari.
Heb je vragen, schrijf dan een briefje en deponeer het in ons postvakje 
in de Nieuwenhof.

Openingstijden Bureau Internationalisering
Nederlandse studenten: maandag, dinsdag, donderdag van 10.15-11.15 
uur.
Master studenten: maandag van 10.15-11.15 uur
Buitenlandse studenten: dinsdag, donderdag van 10.15-11.15 uur.

ELS brochures zijn verkrijgbaar aan de onderwijsbalie.

3 BEURZEN: INDIAN COUNCIL OF CULTURAL RELATIONS
Aanbod van 3 beurzen voor Nederlandse studenten of staf. Aanvragen 
moeten vóór 10 februari 1994 zijn ingediend bij de Indiase Ambassade 
te Den Haag. Meer informatie en aanvraagformulieren zijn beschikbaar 
bij Bureau Internationalisering tijdens spreekuur.

Zomercursussen
- The Hague Academy of International Law. Bulletin 1994 ter inzage bij 
Bureau Internationalisering. Programma vindt plaats van 4 - 22 juli en van 
25 juli -12 augustus 1994.
- Leyden - Amsterdam - Columbia Summer program in American Law 
vindt plaats te Leiden van
3-29 juli 1994.

RECHTSGELEERDHEID
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ACADEMISCHE BOEKHANDEL 
MAASTRICHT
Postbus 1611,6201 BP Maastricht

TËconomie/bedrijfskunde

Geneeskunde
? ^Gezondheidswetenschappen

•(Verplegingswetenschap

sgS Bouillonstraat 12

It/o Oud-Gouvemement 
(043) 883015

I P. Debyeplein 1
!Ü t/o Academisch Ziekenhuis

(043) 671211

Oostelijk Zuid - Limburg

Bij de afdeling Ambulancehulpverlening van 
de GGD Oostelijk Zuid-Limburg bestaat de 
mogelijkheid voor

verpleegkundigen en/of
4e jaars medisch/geneeskunde studenten

om, na gebleken medische en psychologische 
geschiktheid, te worden aangesteld als

UITHULP-AMBULANCEBEGELEIDER
ter vervanging van onze vaste medewerkers tijdens de vakantieperiode, 
ziekte en verlof. De uithulp-ambulancebegeleider verleent geprotocolleerde 
hulp aan ongevalsslachtoffers, alsmede aan psychisch en/of somatisch zieken 
en begeleidt deze tijdens het vervoer per ambulance.
Het is interessant, verantwoordelijk en soms ook zwaar werk, waarbij u in 
voortdurend wisselende situaties met de zieke, medisch hulpbehoevende 
medemens in aanraking komt.
Het werk vereist eeen grote mate van vakkundigheid en zelfstandigheid. 
Na een korte bijscholing en inwerkperiode (naar alle waarschijnlijkheid van 
5 t/m 9 april a.s.) bieden wij u een arbeidsovereenkomst aan. Daarbij wordt 
overeengekomen, dat u zich beschikbaar stelt om - in onderling overleg - op 
afroep en tegen een vaste uurvergoeding vervangende diensten te verrich
ten.
Voor informatie kunt u zich wenden tot het hoofd van de afdeling Ambulan
cehulpverlening, de heer Th.E.P. Vullers, tel. 045-732316.
Schriftelijke sollicitaties kunnen binnen 14 dagen worden ingezonden aan de 
directeur van de GGD Oostelijk Zuid-Limburg, de heer R.G.P. Hagenouw, arts. 
Postbus 155, 6400 AD Heerlen, onder vermelding van vacaturenummer 0064.

Geopen 
in 
oktohe

Rechtstraat 48a 
6221 EK Maàstr 
Tel. 043-251137

Te huur in Mheer

Rustig gelegen riante woning ge
heel gemeubileerd. 4 slaapkamers, 
toilet + douche, grote keuken en 
zitkamer.

Tel. 04457-1395 na 18.00 uur
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BETAAL & 
NIET MEER...

WANT HET KAN OOK MET MINDER! t
De Centrale Boekhandel koopt in Amerika en Engeland wetenschappelijke boeken 'per kilo' in. 
Duizenden prachtige tekstboeken, manuals, atlassen, referentie- en studiegidsen, geven wij een 

'tweede leven'. Op deze wijze gaat er een wereld voor je open. Waarom de nieuwste, als de voorlaatste 
druk zo goed als nieuw is? Profiteer ervan: bouw nu je eigen bibliotheek op.

Altijd onder handbereik en vergeet niet:

KOPIËREN IS DUURDER
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KOTIER óth.ed, 777 pog.

HORNGREN'S INTRO 
TOMANAGEMENJ 
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PSYCHOLOGY Bernstein, 800 pog. Het meest voorgeschreven 
basisboek. Nuf 17.90
PRINC. OF CORPORATE FINANCE Brealey/Myers, 3th.ed. 980
pag. Het verschil zit hem in de prijs. Nu f 14.90
MINER: ORGANIZATIONAL BEHAVIOR 701 pag. Theory
Performance • Productivity. Nu f 9.90
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MAASTRICHTPUZZELWOORDENBOEKEN • PRENTEN • VAN DALE1

75.000 
KILO 

BOEKEN
BOEKENFESTIJN IN HET MECC

Gedurende drie dagen (3 t/m 5 februari a.s.) vindt in het 
MECC een groot boekenfestijn plaats. De Centrale 
Boekhandel heeft als organisator haar complete maga
zijn uit Nieuwegein verplaatst naar 'het Limburgse'. 
De heer van Daalen van de Centrale Boekhandel: "Van 
alle bekende uitgevers in Nederland en België, maar ook 
Amerika en Engeland, worden grote partijen soms per 
kilo ingekocht. Ruim 75.000 kilo aan retouren en over
schotten van boekhandels, boekenclubs en uitgevers 
gaan nu voor 'weggeefprijzen' naar deze boekenbeurs. 
Soms licht beschadigd of verkleurd, maar altijd met 
enorm prijsvoordeel. Voor de bezoekers van de boeken
beurs staan tientallen winkelwagentjes klaar om de kilo's 
mee te sjouwen.

GUIDE TO PHYSICAL EXAMINATION & HISTORY TAKING 
Bates, 4th.ed. 661 pag. Leerzaam & helder. Nu f 39.90 
OPHTHALMOLOGY PRINC. & CONCEPTS Newell, óth.ed. 609 
pag. Basaal & klinisch meesterlijk Nu f 24.90
NELSON: TEXTBOOK OF PEDIATRICS 12th.ed. 1899 pag. Wat 'n 
dikke pil, voor 1,5 cent per pag. Nu f 29.90
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STRIPSTRAAT
De Boekenbeurs is ingedeeld in een aantal 'rubrieken': 
sprookjesmarkt, moppenkraam, snuffelhoek, groene 
golf, puzzelmekka, hobby counter, jeugdland, culinaire
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Honderden 
nieuwe titels 

van o.a.
SPRINGER VERLAG 
BLACKWELL

MAC GRAW HILL 
MACMILLAN 
WILLIAMS & 

WILKINS 
WILEY 

SAUNDERS
ENZ. ENZ
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Reserveer nu reeds 
deze dagen in je 
agenda, want dit 
wordt echt uniek. 
Zegt het voort!

o

'tUKCvol 
boeken voor 

weggeef 
prijzen!

corner, romans en literatuur, reizen en landen, historie 
en biografie.
Alle beroemde stripboeken staan in een lange 'straat' 
opgesteld. Ruim 10.000 stuks garanderen een grote keus- 
De echte liefhebbers zullen hier stuk voor stuk doorheen 
spitten op zoek naar die ene Lucky Luke of Suske & 
Wiske.

WETENSCHAP
De afdeling wetenschap (Brain Food) vormt eveneens 
een indrukwekkend geheel. Van Daalen: "Door de lage 
prijzen is het fenomeen kopiëren meteen achterhaald, 
want sommige boeken zijn voor minder dan vijf cent per 
pagina te koop. Ook informatica- en computerboeken 
(met en zonder oftware) zijn in grote aantallen aanwe
zig. En is men op zoek naar een speciaal boek of deel van 
een serie dan is daar op de beurs alle informatie over te 
krijgen.

De boekenbeurs vindt plaats op donderdag 3 februari 
van 16.00 tot 22.00 uur, vrijdag 4 februari van 10.00 tot 
22.00 uur en zaterdag 5 februari van 9.00 tot 17.00 uur. 
De toegang is gratis.



Ik was er honderdduizend keer 
Voorbij gelopen maar nog nooit 
binnen geweest. In Maastrichts 
leukste museumpje, verscholen 
bissen de Nieuwenhof en de 
Ezelmarkt.

Zoals verwacht staat het Natuurhistorisch 
Museum vol oude stenen en nagemaakte 
kleilagen. In buitengewoon grote letters 
'vordt nog eens uitgelegd hoe miniscuul de 
r°l van de mens in het universum is. leder 
9at heeft zo'n tentoonstelling in de vaste 
collectie, vaak professioneler ingericht en 
drie keer zo imposant. Het ging me dan 
°ok om de vleermuizententoonstelling, 
'Weliswaar gericht op kinderen, maar met 
een beetje bukken -laag opgehangen 
tekstbordjes- ook voor de gemiddelde stu
dent nog wel te verteren.
Het getuigt niet bepaald van een verba
zingwekkende culturele rijkdom, maar als 
h®t gaat over vleermuizen, denk ik aan 
Batman. Op de tentoonstelling is de strip- 
en latere filmheld armoedig vertegen
woordigd met een foto uit een filmbijlage 
en een comic. Spookverhalen, luidt het 
bijschrift. Hoe het Westen de vleermuis 
ziet, wordt verbeeld door een etalageromp 
•n een T-shirt met afbeeldingen van vleer
muizen en rune-achtige kruizen. Bij wijze 
Van finishing touch zijn enige heavy metal- 
accessoires aangebracht.

slechte naam van vleermuizen in dit 
land is onder meer terug te voeren op 
mdianenverhalen uit Zuid-Amerika. Be
richten over bloedzuigende vampiervleer- 
muizen die zich vastgrepen in mensenhaar 
sPraken uiteraard nogal tot de verbeel
ding. Terwijl het Nederlandse type toch 
Pitsluitend insecten eet. Opmerkelijk daar
tegen is dat bijvoorbeeld in China de 
vteermuis geldt als symbool van geluk, 
Vvaarschijnlijk omdat de woorden vleer
muis en geluk daar allebei worden uitge
sproken als foe. Ook in de literatuur geldt 
t nachtdier niet altijd als -wat ik in de

Russisch middagje met 
viool en piano

is er mooier dan luisteren 
*»aar Russische muziek, 
uitgevoerd door een Russische 
violist die de componisten ook 
n°g eens persoonlijk gekend 
heeft? Directer kan muziek niet 
teorden doorgegeven.

Russische middagje begint met een 
tenate voor viool en piano, opus 134, van 
D'teitri Sjostakovitsj (1905-1975). "Sombe- 
te muziek”, volgens violist Goldenblank. 
J°stakovitsj had redenen genoeg om som- 
er te zijn; hij kwam vaak in aanraking met 
e Stalin-censuur. Zijn werk was verdacht 

°tedat er geen socialistisch realisme in te- 
ru9 te vinden was. 'Decadent' en 'gewild 
Modern' werd zijn werk daarom wel eens 
•tenoemd. Collega's van Sjostakovitsj ver
etterden hem omdat hij afweek van het 

Us*ische gebruik om bij elke compositie 
en verklaring van de inhoud te geven. 
an muziek zonder verhaal moesten de 
't'd nog wennen. De uit te voeren 
°olsonate, die is opgedragen aan Sjosta- 

(j°v'.tsj' vriend en violist David Oistrach, 
e9int met een andante. Daarna volgt een 

sl'tergiek allegretto. Het stuk wordt afge- 
ten met een langzaam largo waarin een

Vleermuizen in Natuurhistorisch Museum

Batman en het beest

vleermuizengrot van Blijdorp mocht op
vangen-een genetisch mislukt experiment. 
In de Odyssee bijvoorbeeld, worden de 
zielen van de doden in de onderwereld 
beschreven als fladderend en piepend als 
vleermuizen.
In het Natuurhistorisch Museum gaat het 
er minder poëtisch aan toe. Een zoogdier is 
een dier dat haar jong laat drinken uit haar 
borsten, verklaart een bijschrift. Ter ver
duidelijking geeft een etalageromp een 
rose babypop de borst. Het opgezette 
vleermuisje vlakbij de pop is piepklein en 
heeft zo te zien niemand om te zogen. 
Verderop in het zaaltje is een grot nage
bouwd. Een blacklight zet het hol in een 
spannend paarsige gloed. Tegen het dak 
wederom opgezette vleermuisjes, be
schermd door een glasplaat. Anders trek
ken de kinderen ze er natuurlijk af. De grot 
is namelijk niet veel hoger dan een meter 
tachtig.
Het grotere formaat vleermuis is -behalve

Spaanse dans, de Passacaglia, te herken
nen is.
Na de pauze wordt eerst een kort werk van 
de Est Arvo Pärt (1935) uitgevoerd. Hij 
schreef het stuk in 1977 in een klooster, 
vandaar de titel 'Fratres', broeders. Een
voud, soberheid en religiositeit zijn de ken
merken van deze compositie. Al het over
bodige is weggelaten waardoor het stuk 
een soort dialoog met de stilte, een gebed, 
is. Part noemt dit zijn tintinnabulation-stijl, 
gebaseerd op de klanken van de bel; Het 
tintinnabulum is het in processies meege
dragen klokje.
Het duo Boris Goldenblank (1946, viool) en 
Walther Feddema (1956, piano) voert het 
werk uit, op uitnodiging van de stichting 
INTRO, die zich ten doel stelt om twintigste 
eeuwse muziek op de Maastrichtse podia 
te brengen. Goldenblank sloot zijn oplei
ding af bij David Oistrach, aan het Moskou- 
se conservatorium. Hij speelde in het Phil
harmonisch Orkest van Moskou onder lei
ding van Kondrashin en Kitaenko. Sinds 
1990 is hij aanvoerder van de tweede vio
len bij het Limburgs Symfonie Orkest. Fed
dema studeerde in 1978 als solist af aan het 
Maastrichtse conservatorium. Vervolgens 
volgde hij nog twee jaar lessen van docent 
Sandor aan de Frans Liszt academie in 

op foto's- op de Maastrichtse tentoonstel
ling helaas niet te vinden. Wel in de dieren
tuin te Rotterdam. In de enorme grot al
daar vliegen ze over de hoofden van de 
bezoekers en er is zelfs een tam exemplaar 
aanwezig. Deze eet uit de hand van de 
oppas en gaat onaangekondigd aan kin
derwagens hangen. Alleen al voor de reac
tie van de moeder is een bezoek de moeite 
waard. Ter vergelijking geeft het Maas
trichtse Natuurhistorisch Museum niet 
meer dan een leuke, maar zeer summiere 
introductie. En oh ja, er zijn ook een paar 
knoppen, om op te duwen. Dan hoort u 
bijvoorbeeld de geluiden van de nacht. En 
dan komt de portier even om de hoek 
kijken.

Eugène Baak

Vleermuizen ten toonstelling in het Natuur
historisch Museum. Nog tot en met zes 
maart. Ma-vr 10.00-12.30 en 13.30-17.00.

Budapest. Het nu twee jaar bestaande duo 
Goldenblank en Feddema debuteerde tij
dens het Oost-Europa project van het con
servatorium vorig jaar. De samenwerking 
liep zo goed dat ze besloten voortaan een 
vast tweetal te vormen.
Het programma wordt afgesloten met de 
sonate voor viool en piano, no. 1 opus 80 
van Sergej Prokofjev (1891-1953). Prokof- 
jev week na het uitbreken van de revolutie 
in 1917 uit naar het Westen. Als pianist 
maakte hij er vele concertreizen. In 1936 
keerde hij met veel heimwee terug naar 
Rusland waar inmiddels de artistieke vrij
heid ernstig beknot werd door Stalin. Pro
kofjev schikte zich enigszins in deze toe
stand en schreef onschuldige mars-, film
en kindermuziek zoals het sprookje Peter 
en de Wolf. Dat de zuiveringen Prokofjev 
zeer aan het hart gingen is te horen in de 
donkere, introverte vioolsonate. "Filosofi
sche, bijna ontoegankelijke muziek waar 
je eigenlijk niette veel naar moet luisteren. 
Je moet de muziek beleven", vertelt violist 
Goldenblank.

Chris van der Grinten

Boris Goldenblank en Walther Feddema 
Zondag 30 januari, 15.30 uur, zaal conser
vatorium.

Agenda
donderdag 27januari 

Kamermuziekconcert, studenten Conservatorium,
Conservatorium, 20.00

Eentje van ons, toneel, Werkplaats Kruis, Kruis van 
Bourgondië, 20.30

vrijdag 28 januari
Eentje van ons, toneel, Werkplaats Kruis, Kruis van 

Bourgondië, 20.30
‘Wilde theatermaken’, Warner van Wely en Consorten, try- 

out, samenwerkingsproject Lösstheater en St. Los 
Bewegingstheaterwerkplaats, Lösstheater, 20.30

zaterdag 29 januari
ISO met Katja Veekmans, piano, Glinka, Rachmaninov, 

Beethoven, Vrijthoftheater, 20.15
Eentje van ons, toneel, Werkplaats Kruis, Kruis van 

Bourgondië, 20.30
Lucht, toneel, Memory Lane, Lösstheater, 20.30 

‘Wilde theatermaken’, Warner van Wely en Consorten, 
samenwerkingsproject Lösstheater en St. Los 

Bewegingstheaterwerkplaats, Lösstheater, 22.00

zondag 30 januari
Goldenblank en Feddema, viool en piano, Conservatorium, 

15.30
My fair lady, musical, Broadwayproduktie, Vrijthoftheater, 

20.15
‘Wilde theatermaken’, Warner van Wely en Consorten, 

samenwerkingsproject Lösstheater en St. Los 
Bewegingstheaterwerkplaats, Lösstheater, 20.30

maandag 31 januari
My fair lady, musical, Broadwayproduktie, Vrijthoftheater, 

20.15

dinsdag 1 februari
De Nieuwe Snaar, muziektheaterprogramma, William, 

Vrijthoftheater, 20.15
Mademoiselle Jaïre, toneel, Theater De Korre, 

Toneelacademie, 20.30 

woensdag 2 februari
Hans Liberg, cabaretprogramma: Nu ook voor vrouwen, 

Vrijthoftheater, 20.15
Steffie Steek in de klauwen van het leven, toneel, De 

Balie, Toneelacademie, 20.30

Exposities

Ans Lemmens, schilderijen, Galerie Anny van den Besselaar, 
Tafelstraat 6a, 9 jan. tot 7feb. Vr t/m ma 13-00-17.30 

fannel, schilderijen en mixed-media, 27 dec. t/m 7feb.
Phonse van Daalen, beelden enjocke Overwater, 

schilderijen, 23 jan. t/m 20feb. De Keerder Kunstkamer, 
Kerkstraat 10, Cadier en Keer. Do t/m zo 13-00-17-30

Jaqueline Bohlmeyer, Ulfert Hillers en Sigrid Grote, 
keramiek. Galerie Lot Duynstee, Hoogbrugstraat 18, t/m 19 

feb. Wo t/m vr 13-30-17. Za 11-17
Alex Zeguers, schilderijen, Ronald Van Den Hove & 
Maurice Gubbels, toegepaste fotografie. Galerie Simera 

Signe, Bogaardenstraat 40B, 22 jan. t/m 26febr. Di t/m za 
13-30-17.30

André Wilhelmus, gouaches en schilderijen over Maastricht, 
Galerie Artisart, Grote Gracht 43, 8 jan. t/m 12 feb. Di t/m za 

13-30-17.30

Speelweek van 27 t/m 2 februari
Filmhuis Lumière, Bogaardenstraat 40b

Roma, CittaAperta, 27jan. 20.00
La Dolce Vita, 28 + 29jan. 20.00

Jules etjim, 30 jan. 20.00
Hiroshima, mon amour, 31 jan. 20.00

La Node, 1 feb. 20.00
Le Mépris, 2 feb. 20.00

La Citta Delle Donne, 20.30
The wedding banquet, 22.00, 28 + 29jan. om 22.30 

Night on Earth, 23-00 (do, vr, za)

Cinema Palace, Wyckerhrugstraat
Demolition Man, dag. 18.15 en 21.15. Za, zo en wo ook 

14.30
Farewell to my concubine, dag. 20.15 

The age of innocence, dag, 21.00
Aladdin, dag. 18.00. Za, zo en wo ook 14.45

Sleepless in Seattle, dag. 18.00
Jurassic Park, za, zo en wo 14.30

Mabi, Kleine Gracht 24A
Heaven & Earth, dag. 20.15. Za, zo en wo ook 14.15

Beethoven the 2nd, dag. 18.30. Za, zo en wo ook 14.30
Little Buddha, dag. 21.00

Aladdin (Engelse versie), dag. 18.30 en 21.15
Aladdin (Ned. versie), za, zo en wo 14.30

Addams Family 2, dag. 18. 30 en 21.15. Za, zo en wo ook
14.30

Cine “K", St. Bemardusstraat 13
The house of the spirits, dag. 20.30
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Nu de andere CD’ers nog

. ArroU!
Wij Nederlanders hebben nogal eens de 
neiging om onszelf tegenover buiten
landers ófwel veel beter voor te doen dan 
we werkelijk zijn, ófwel onze 
capaciteiten te marginaliseren. We zijn 
zelden onszelf en vooral het geheven 
vingertje waarmee we de rest van de 
wereld corrigeren naar ons eigen beeld is 
een belangrijk lichaamsdeel. Laat ik 
overigens, voordat ik nu nog één woord 
verder schrijf, de band diep in eigen 
boezem steken (hè, lekker! nog even wat 
dieper... mmmhhh): het spreekt haast 
vanzelf dat ik. over de onmetelijke 
■Arrogantie beschik om te beweren dat 
Ons Soort Mensen (Nederlanders, 
Limburgers, De Rijksuniversiteit Limburg, ' 
Maastrichtenaren, Lesbo ’s, Inwoners van 
Sint Pieter, Vrouwen, Vrouwen Met Een 
IQ Hoger Dan 110 Maar Lager Dan 150, 
Mensen Die Géén Centrum-Democraten 
Stemmen, De Vakgroep Gelul En 
Wangedrag) beter is dan De Rest (in 
casu dus Bijna Vijf Miljard Overige 
Wereldburgers, Bijna Alle Nederlanders, 
Alle Andere Universiteiten Ln De Hele 
Wereld Behalve Die Waar Wij Zelf Ooit 
Studeerden (Of Juist Niet) Plüs Misschien 
McMaster in Hamilton Canada Omdat 
Ze Daar Zo Leuk. Probleem-Gestuurd 
Onderwijzen, etcetera). Enfin, ik wil U 
graag deelgenoot maken van een grote 
hoeveelheid trots die onlangs in mijn 
borst opzwol en tvaarmee ik Ons 
Nederlanders weer eens goed op de 
wereldkaart kon zetten.
Ik teas in London, en genoot het 
avondeten met een buitengemeen 
vriendelijke zwarte vrouw, haar vriendin 
(een af en toe heftig feministische ex- 
popzangeres) en mijn eigenste vriendin. 
Haast als vanzelf bewoog het gesprek 
zich in de richting van Tolerantie 
(namelijk nadat ik had uitgeroepen dat 
ik nü wel eens een plaatje van de Pet 
Shop Boys wilde horen, waarop de 
anarcho-feministe mij begon uit te 
Hhelden dat deze twee 
synthesizermuzikanten de grootste 
vrouwenhaters van het westelijk half
rond waren en dientengevolge voor mij 
ontoelaatbaar). Als reactie vertelden 
mijn vriendin en ik trots en verdrietig 
over de dood van len Dales en de 
televisie-reactie van onze conservatieve 
alsmede katholieke Ruud Lubbers: ‘Wij 
voelen ook mee met haar lieve vriendin ’. 
Moraal van ons verhaal: wat een heerlijk 
land om in te leven, dat Nederland. Jaja, 
vonden ook de twee Britsen, daaraan 
toevoegend dat het oer-conservatisme en 
moralistische gedoe van de regering- 
Major (‘Back to Basics: Wapent U tegen 
Moreel Verval!!') wel heel dubieus begon 

tvorden nu de ene na de andere 
beiuindsman homosexueel werd 
bevonden, danwel enkele 
buitenechtelijke kinderen heeft 
gecreëerd, of zijn vrouw tot zódanige 
wanhoop drijft dat zij zichzelf met ‘s 
■•'.ans jachtgeweer een kogel door de kop 
jaagt. Na deze analyse gingen we uit 
naar de Wow Bar, waar aldus onze 
Britse informantes zich ‘Lipstick 
Lesbians’ en ‘Designer Dykes’ zouden 
bevinden. Ach, en zveet U nu toch wat de 
nieuwste trend in de damesliefde is? Het 
Paardrij-Meisje: lange haren, verzorgd 
gestyled uiterlijk, Burberry-colbertje, 
strakke broek en lederen laarzen. Het zal 
in het voorlijke Maastricht nog wel even 
tvachten ivorden voordat deze stijl 
doordringt, maar ik heb alvast zo ’n lollig 
A&eepje gekocht!

‘Eva*

'Weet u wel waar u mee bezig bent? U moet zich schamen!' De 
slanke mevrouw, een jaar of dertig, schreeuwt. Van dichtbij. Ze 
knijpt haar vuisten dicht en lijkt ieder moment te gaan hyperven
tileren. Haar ogen zijn vochtig. Alex Schijns, voorzitter van de 
Centrum Democraten Limburg, houdt desondanks zijn glimlach 
vast en overhandigt een visitekaartje. Zwierig de partijnaam in een 
cirkeltje, alsof het hier het corps diplomatique betreft. 'Belt u mij 
volgende week,' zegt hij. En met enige trots: 'Overdag werk ik 
namelijk gewoon en deze week komt ook al de IKON langs.' Het 
is onverstandig de man ten afscheid een hand te geven. Tien tegen 
een dat uitgerekend op dat moment een camera flitst. Burgemees
ter Houben weet dat als geen ander. Hij ging dan ook niet in op 
Schijns' uitgestoken hand, vorige week dinsdagochtend in het 
stadskantoor van de gemeente Maastricht. Het inleveren van de 
kieslijsten voor de komende gemeenteverkiezingen verliep -op z'n 
zachts gezegd- rumoerig. En vierentwintig uur later er van de 
Maastrichtse CD nauwelijks nog iets over.

BERICHT UIT MAASTRICHT
Ongeveer de eerste CD-vijandige aanzet in deze provincie werd 
eerder dit jaar gegeven, toen burgemeester Pleumeekers van 
Heerlen in zijn nieuwjaarstoespraak gewag maakte van 'krachten 
die gevoelens van ontevredenheid willen uitbuiten voor politiek 
gewin, door minderheden als de zondebok aan te wijzen.' Niet 
veel later raakte in diezelfde stad de plaatselijke CD-lijsttrekker 
zijn stageplaats kwijt omdat hij pamfletten had gedrukt op brief
papier van de zaak. Een radicaler geluid viel te vernemen van de 
jongerenorganisatie De Rebel, die de CD in twee Limburgse ge
meentes schriftelijk liet weten tot publicatie van namen en adres
sen van de kieslijst te zullen overgaan. Geschrokken van deze 
publiciteit -De Rebel kreeg bij Omroep Limburg bijvoorbeeld een 
half uur zendtijd om de actie toe te lichten- trokken zich vier 
kandidaten terug. Het college van B&W in Maastricht had tot 
vorige week dinsdag niet meer te melden dan dat het 'zich 
bezorgd toonde' over de deelname van een lokale lijst aan de 
gemeenteraadsverkiezingen.
'Leest u dit maar eens goed door,' zegt de artistieke dame dinsda
gochtend bij de ingang van het gemeentehuis. Ze overhandigt de 
omstreden folder van Groen Links. Zoals de provinciale dagbladen 
al hadden bericht lijkt het meer op een folder voor de CD. Stelt u 
zich een vergadering van de GroenLinkse campagnecommissie 
voor. 'En dan zetten we er in grote letters op: Het Sociale Gezicht 
Van De Centrumdemocraten, met daaronder allemaal aantrekke
lijke slogans, dat de mensen denken: ja, aantrekkelijk. En pas op de 
achterpagina zetten we dat de CD juist tégen al die dingen is. Net 
als in de film. Suspense!' De artistieke dame draagt ook een 
protestbord. 'Geen facisten en racisten in de raad.' Met een drietal 
andere protestborden stelt ze zich even later strategisch op achter 
de tafel met burgemeester Houben. Om hem heen huppelt half 
politiek Maastricht, niet altijd op de hoogte van de CD-kandidaten 
in hun midden. „Die durven hun kop niet meer te laten zien," 
voorspelt een jonge PvdA-er. Eén meter achter hem staat Alex 
Schijns.
Voordat Schijns goed en wel achter het katheder staat, roept een 
bejaarde PvdA-er dat iedereen zich moet omdraaien. Velen geven 
hieraan gehoor - ook een enkele journalist. Direct wordt Schijns 
overschreeuwd. 'Vuile schoft'en-waarschijnlijk een lid van dezelf
de campagnecommissie die de GroenLinks-folder heeft gemaakt - 
'Hitler 1939! Mussolini 1919! Janmaat 1980!' Schijns' verhaaltje. 

hoewel moeilijk verstaanbaar, is even hol als dat van de rest. 
'Waarschijnlijk, burgemeester,' besluit hij nogal merkwaardig, 
'komt het in u op dat de slechte opkomst is te wijten aan de druk 
die op mensen wordt uitgeoefend om verplichtingen aan te gaan. 
Ik wens u, ook al stemt u niet op de CD, een goede dag.’ Een koortje 
heft een anti-fascistisch lied aan. Schijns gaat tussen het publiek 
staan, dat voor hem wijkt als voor een lepralijder. Het geroep en 
gescheld houdt onverminderd aan en wordt zelfs overstemd door 
raadslid John Geelen. De GroenLinkser, vorig jaar nog in het 
nieuws omdat hij door mensen die persoonlijke en politieke 
belangen niet konden scheiden ervan werd beticht dat hij zijn 
persoonlijke en politieke belangen niet kon scheiden, heeft onver
wacht de microfoon gegrepen en schreeuwt dat Schijns en consor
ten 'uit de tent gelokt en ontmaskerd' zullen worden. In de 
raadszaal en met goede argumenten, dat wel.
Geelen had niet kunnen bevroeden hoe snel de CD'ers zouden 
vallen voor argumenten. Nog voordat de bijeenkomst is afgelo
pen, probeert lijsttrekker G. Thielens zich terug te trekken. Dat kan 
niet meer, krijgt hij van de gemeenteambtenaren te horen: een
maal ingediende en goed bevonden lijsten zijn definitief. Thielens 
boos. Tegen Schijns zegt hij dat hij met een bus Duitsers naar 
Spanje moet, in werkelijkheid loopt hij naar een advocaat. Tever
geefs. Thielens is belazerd door Schijns, die een inwoner van 
Maastricht nodig had om de lijst in te dienen. Schijns kon dat zelf 
niet, omdat hij in Landgraaf woont.
De volgende dag wordt het nog mooier. De nummer drie van de 
CD-lijst, R. Pelzer, zegt om tien uur 's morgens dat hij in de 
gemeenteraad graag de mensenrechten van de Nederlanders zou 
willen verdedigen. Het eigen volk komt namelijk in de verdruk
king, vindt hij. Maar wat de rest van het programma betreft: „Ik 
weet het eigenlijk niet meer, ik heb gisteren in het gemeentehuis 
dingen over de CD gehoord waarvan ik niets wist. Janmaat heeft 
in de kamer voor afschaffing van de AOW gestemd en voor 
huurverhoging. Ik wist niet dat de partij zo extremistisch was." En 
nu? „Ik moet alles nog eens goed doorlezen en dan zie ik wel wat 
ik doe."
En bij nummer vier op de lijst, V. Donders, is het vertrouwen in de 
CD op dat moment ook al aan het wankelen, ook al weet hij één 
ding zeker: „Nederlanders hebben niets meer te vertellen. Als we 
zo doorgaan met die buitenlanders, zijn die straks in de meerder
heid. Dan staat het hier straks vol met kathedralen en moskeeën!" 
Een uur later belt Pelzer: „Ik heb net het programma met de post 
gekregen. Eigenlijk staat er niets in waar ik het niet mee eens ben, 
maar ja, wat ik gisteren in het gemeentehuis over de CD heb 
gehoord van de andere partijen, daar ben ik het niet mee eens. En 
Donders denkt er ook zo over. Eigenlijk voelen wij ons ook 
verkeerd geïnformeerd. Wij doen niet meer mee."
En zo blijft er op de lijst van de CD nog één man over die een zetel 
wil: Alex Schijns, zestig jaar oud. Sinds een faillissement in de 
horeca gaat hij namens een incassobureau met rekeningen langs 
de deur. Gewend om met vijanden om te gaan, zou je zeggen. 
Maar nee, in dat werk heeft hij veel vrienden gemaakt, die 
allemaal op hem gaan stemmen, weet hij te vertellen.
Er kleeft alleen één gebrekje aan meneer Schijns. Als él die 
vrienden hem in de gemeenteraad kiezen, zal hij uit Landgraaf 
naar Maastricht moeten emigreren.

Eugène Baak 
Jacques Herraets

Demonstratie 
tijdens de 
kandidaatstelling 
voor de 
gemeenteraads
verkiezingen: Weg 
met alle rascisten 
en fascisten, 
vóór een beter 
talenonderwijs 
(foto Jo Goossens)
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